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Održavanje i nova 
ulaganja u groblja 

IVKOm

GROBLJA Predstavnici mjesnih odbora s vodstvima Ivkoma i Grada Ivanca

GODIŠNJI INTERVJU  
Gradonačelnik
Milorad Batinić
Promet u 
centru Ivanca 
djelomično 
se zatvara 
dogodine

Tvrtka bez  
koje bi stao 
komunalni 
život u Ivancu 
i široj okolici

GRAD IVANEC I LAG SJEVEROZAPAD Kako pripremiti i aplicirati projekte na fondove EU

Edukacija za 
civilne udruge: Od 
ideje do projekta

Javna rasprava u po-
stupku procjene utjecaja 
na okoliš brze ceste Va-
raždin – Ivanec – Krapina 

Javni uvid 
u tijeku, 
izlaganje 
12. veljače

Program održive uporabe pesticida 

Grad Ivanec daje po 
polazniku 100 kn

ZAJEDNICA 
ŠPORTSKIH 
UDRUGA 
Sportaši 2014. 
- odbojkašica 
maja Brlenić i 
karataš Filip 
Habek
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Predstavnici vijeća 14 mjesnih 
odbora u srijedu su, 21. siječnja, na 
sastanku u ivanečkoj Gradskoj vijeć-
nici održali sastanak na temu odr-
žavanja i uređenja groblja te investi-
cijskih radova na gradskom groblju 
Ivanec u ovoj godini. U radu sastan-
ka sudjelovali su zamjenik grado-
načelnika Branko Putarek, izvršni 
direktor Ivkoma Mladen Stanko, 
voditeljica Ivkomovog Sektora ko-
munalnih poslova Mirjana Skroza te 
pročelnik gradskog Upravnog odjela 
za urbanizam, komunalne poslove 
i zaštitu okoliša Stanko Rožman sa 
suradnicima.

Kako je na početku istaknuo B. 
Putarek, glavni razlog sastanka jest 
želja gradskog vodstva da se pred-
stavnici mjesnih odbora očituju o 
prijedlogu programa održavanja i 
uređenja te investicija što ga je izra-
dio Ivkom. Naime, na taj program 
suglasnost mora dati gradonačel-
nik, koji pak smatra da prije toga 
program najprije treba biti predočen 
mjesnim odborima, kako bi se o nje-
mu mogli očitovati predstavnici svih 
građana koji svoje pokojnike poka-
paju na groblju u Ivancu. 

260.000 kuna u 
održavanje i uređenje
Direktor Ivkoma M. Stanko ka-

zao je da je sastanak organiziran i 
sa željom da komunalac od građana 
dobije sugestije i prijedloge vezane 
uz eventualne nove investicijske za-
hvate na groblju. Naglasio je također 
da će se uređivanje, održavanje i in-
vesticijski radovi provoditi u skladu 

s raspoloživim sredstvima priku-
pljenim od naplate grobne naknade 
(koja se nije mijenjala od 2002. godi-
ne), prodaje grobnih mjesta i od su-
glasnosti za građevinske i klesarske 
radove, sve zajedno oko 250.000 
kuna, uključujući i troškove Uprave 
groblja od oko 37.000 kuna. 

 U nastavku sastanka je M. Skro-
za nazočne provela kroz popis pred-
viđenih radova i njihovu troškovnič-
ku vrijednost.

-Ove godine nastavit ćemo s 
asfaltiranjem pješačkih staza. To je 
nužno radi sanacije vododerina du-
bokih po 20 i 30 centimetara koje, 
zbog sastava tla, nastaju nakon 

svake obilnije kiše. Obnavljat ćemo 
vanjske ograde groblja, saditi zele-
nilo i ići na proširenje groblja u cilju 
stvaranja dodatnih mjesta za kla-
sične, zemljane ukope. Na novom 
groblju takvih je mjesta još samo 
devet i proširenje je nužno – ista-
knula je Skroza. 

   Ispred grobne kuće odstranit 
će se dva reda starih tuja te s obje 
strane podići zaštitni zid koji bi 
ujedno bio osnova za gradnju nad-
strešnice pod kojom bi se ubuduće 
odvijali sprovodi, a ujedno bi služila 
kao zaštita od vrućina i nevremena. 
Prostor ispred mrtvačnice popločit 
će se tlakavcima.

Kad je riječ o grobljima 
u Margečanu i Radovanu, 
treba podsjetiti i na to da 
će se na njima ove godine 
raditi i temeljem lani pot-
pisanih tripartitnih spora-
zuma Grada Ivanca, Ivko-
ma i Grada Novog Marofa 
(za groblje u Margečanu) 
te s Općinom Vidovec (za 
groblje u Radovanu) o 
uređivanju groblja i gro-
bljanskih parkirališta. Nji-
ma su se potpisnici spo-
razumjeli da će u skladu s 
postotkom korištenja gro-

blja spomenute jedinice 
lokalne samouprave kroz 
naredno trogodišnje raz-
doblje, od 2015. do 2017., 
zajedno financirati ure-
đenje groblja i asfaltiranje 
parkirališta. Tijekom 2015. 
i 2016. godine Ivkom će 
građevinski i hortikulturno 
urediti oba groblja te as-
faltirati parkirališta. Nov-
čana sredstva za to osi-
gurat će se u proračunima 
Ivanca i Novog Marofa 
(za Margečan) te Ivanca 
i Vidovca (za Radovan). 

U želji da s dignitetom 
urede počivališta pokoj-
nika, o tome su ugovore 
lani potpisali gradona-
čelnici Ivanca i Novog 
Marofa Milorad Batinić 
i Darko Hrenić, načelnik 
Vidovca Bruno Hranić i 
direktor Ivkoma Mladen 
Stanko.  Uključivanje su-
sjednih gradova i općina 
bilo je nužno, s obzirom na 
to da se na spomenutim 
grobljima u znatnom bro-
ju sahranjuju i pokojnici iz 
naselja koja administra-

tivno ne pripadaju gradu 
Ivancu. Time su stvoreni 
preduvjeti da radovi na 
oba groblja počnu već ove 
godine. 

U Margečanu je ukupna 
investicija procijenjena na 
nešto više od 326.000 
kuna, od čega 174.700 za 
groblje, a 151.400 kuna za 
parkiralište. Grad Ivanec 
te će radove financirati sa 
70 posto, a ostatak će se 
pokriti iz novomarofskog 
proračuna. Iz troškovni-
ka je vidljivo da će se na 

Predstavnicima mje-
snih odbora Radovana, Lo-
vrečana, Škriljevca i Cerja 
Tužnog, čiji građani svoje 
pokojnike pokapaju na ra-
dovanskom groblju, pro-
gram njegova ovogodiš-
njeg održavanja i uređenja 
prezentiran je na sastanku 
što je s predstavnicima 
Ivkoma i Grada Ivanca u 
mjesnom vatrogasnom 
domu održan u četvrtak, 
22. siječnja. U održavanje 
i uređenje groblja ove se 
godine planira uložiti oko 
90.000 kuna (uključujući i 
troškove Uprave procije-
njene na oko 12.300 kuna), 
koliko se kani i prikupiti iz 
raspoloživih izvora. 

Voditeljica Sektora 
komunalnih poslova M. 
Skroza posebno je upozo-
rila na problem čempresa 
na groblju koji su se previ-
še razrasli te stvaraju pro-
bleme, osobito iza grobne 
kuće, napomenuvši da je 
u planu njihovo postupno 
uklanjanje na cijelom gro-
blju te njihova zamjena 
drugim biljnim vrstama. 

 Miljenko Grudiček, 
predsjednik Vijeća MO-a 
Lovrečan, predložio je 
gradnju nadstrešnice 
ispred ulaza u grobnu kuću 

te ugradnju klima uređaja 
u objekt. Imao je i prigovor 
na uklanjanje zelenila na 
groblju, smatrajući da Iv-
kom odstranjivanje starih 
ne kompenzira sadnjom 
novih vrsta. Smatra da se 
čempresi ne bi toliko ra-
zrasli da su se obrezivali 

dvaput na godinu. M. Skro-
za upozorila je da u većini 
slučajeva sadnju novog 
zelenila ne dopuštaju vla-
snici grobova. 

Predsjednik Vijeća 
MO-a Radovan Stjepan 
Habunek ukazao je na ve-
liku važnost radova koji 
će se ove godine na tom 
groblju provoditi teme-
ljem potpisanog ugovo-
ra s Općinom Vidovec te 
predložio da se za potrebe 
parkiranja sagradi dodat-
no parkiralište uz cestu. 
Također je sugerirao na-
bavu kanti za zalijevanje, 
kojima bi se mogli koristi-
ti svi građani koji dolaze 
održavati cvijeće i zelenilo 
na grobovima.(ljr) 

GROBLJE RADOVAN O progra-
mu održavanja i uređenja s vod-
stvom Grada i Ivkoma razgova-
rali su predstavnici četiri mjesna 
odbora radovanskog područja

Građani žele  
grobnu kuću s 
klima uređajem

 ˝ M. Skroza: 
Sadnju novog zelenila 
u većini slučajeva 
ne dopuštaju 
vlasnici grobova

Sastanak s čelnicima MO-a radovanskog kraja 
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Prekomjerne razrasle čemprese Ivkom namje-
rava postupno uklanjati te ih zamijeniti drugim 
vrstama zelenika 

GROBLJE IVANEC Predstavnici 14 mjesnih odbora s vodstvom Ivkoma i Grada Ivanca raspravljali o održa-
vanju, uređenju i investicijama na groblju Ivanec u 2015. 

Nadstrešnica će biti 
ispred grobne kuće
✦Ispred grobne kuće odstranit će se dva reda starih tuja te s obje strane 
podići zaštitni zid koji bi ujedno bio osnova za gradnju nadstrešnice 

IZDVOJENO Predstoje veliki zahvati na građevinskom i hortikulturnom uređenju groblja u Radovanu i Margečanu

U margečanu će se uložiti 326.000, u Radovanu 232.400 kn

Životinjski otpad u kontejnere na grobljima?
Ivan Dolenec iz MO-a Ribić Breg predložio je obnovu trošne kapelice na groblju. O tome se, potvrdio je M. Stanko, vodi 
računa, pa su već vođeni razgovori oko inicijative da se objekt obnovi inicijativom župe i Ivkoma. Nazočni su zatražili i 
strože kažnjavanje građana koji u kontejnere namijenjene grobnom otpadu odlažu sve i svašta, od autodijelova do 
životinjskih iznutrica. Također, da se strogo kažnjavaju oni koji puštaju pse da vrše nuždu na grobovima, kao i – gotovo 
nevjerojatno, ali i to je zabilježeno – pojedinci koji su pustili psa na nuždu u mrtvačnici dok je u njoj bio pokojnik!(ljr)

Sastanak u Gradskoj vijećnici s predstavnicima mjesnih odbora 
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Sastanak na temu pri-
jedloga programa održava-
nja i uređenja mjesnog gro-
blja u četvrtak je, 22. siječnja, 
u prostorima margečanske 
vodenice održan i s pred-
stavnicima vijeća mjesnih 
odbora Margečan, Osečka, 
Ivanečka željeznica, Lu-
kavec, Seljanec i Stažnje-
vec (sastanku nije nazočio 
predstavnik MO-a Gačice).

Nazočne je uvodno po-
zdravio zamjenik grado-
načelnika Čedomir Bračko, 
a potom su predstavnici 
Ivkomova poslovodstva 
detaljnije pojasnili pro-
gram predloženih radova 
i prateće troškovnike. Na 
margečanskom groblju ti-
jekom ove godine provodit 
će se radovi vrijedni oko 
115.000 kuna (u toj je svoti 
i 16.000 kuna za troškove 
Uprave), koliko se planira 
prikupiti naplatom grobne 
naknade, od prodaje grob-
nih mjesta te od izdavanja 
suglasnosti za građevin-
ske i klesarske radove. 
Predsjednik Vijeća MO-a 
Margečana Zvonko Bre-
žnjak pohvalno se izrazio 
o inicijativi gradonačelnika 
o tome da se o programu 
radova najprije razgovara 
s građanima i od njih traže 

sugestije za daljnje aktiv-
nosti i radove na groblju.

-Naše je groblje prije 
bilo zapušteno, no sada su 
u njegovu uređenju vidljivi 
znatni pomaci nabolje. Moja 
primjedba vezana je uz 
ogradu groblja pokraj župa-
nijske ceste. Smatram da bi, 
umjesto sadašnjeg običnog 
pletiva, trebalo postaviti 
kvalitetniju žičanu ogradu 

– sugerirao je Z. Brežnjak. 
On je ujedno uputio pohva-
le i korisnicima socijalne 
pomoći koji su u sklopu 
programa rada za opće 
dobro pomogli i u uređiva-
nju prostora oko vodenice.

Predsjednik Vijeća 
MO-a Seljanca Ivan Vida-
ček kazao je da je na grob-
noj kući potrebno zamije-
niti nekoliko crjepova, dok 

je predsjednik Vijeća MO-a 
Osečka Josip Grđan pred-
ložio postavljanje još jed-
ne vodovodne slavine na 
gornjem dijelu groblja što 
bi pomoglo mještanima 
koji dolaze uređivati po-
sljednja počivališta svojih 
bližnjih. Rečeno je također 
da bi se prije asfaltiranja 
staza na njima trebala 
urediti drenaža te da je 
nužno provesti određene 
popravke u grobnoj kući. 

Zvonko Sedlar, pred-
sjednik Vijeća MO-a Sta-
žnjevec, predložio je da se 
da se prostor ispred mr-
tvačnice rasvijetli. Uz neke 
manje primjedbe i više pri-
jedloga o tome kao pobolj-
šati infrastrukturu na gro-
blju, nazočni predstavnici 
mjesnih odbora prihvatili 
su predloženi program.(ljr)

U ponedjeljak, 26. si-
ječnja, predstavnici Grada 
Ivanca i Ivkoma o progra-
mu održavanja groblja u 
Prigorcu razgovarali su na 
sastanku u Gradskoj vi-
jećnici kojemu su nazočili 
predsjednik Vijeća MO-a 
Ivica Mudri i predsjednica 
Vijeća MO-a Ivanečka že-
ljeznica andrijana Bunić 
(pokojnici gornjeg dijela 
željeznice pokapaju se na 
prigorečkom groblju). Ove 
godine na tom groblju Iv-
kom će obavljati redovito 
održavanje koje obuhvaća 
čišćenje otpada s odvozom, 
dok će se u šest navrata 
kositi zelene površine gro-
blja, uključujući i površine 
izvan ograde, s odvozom 
zelenog otpada na deponij. 

Predloženim troškovni-
kom obuhvaćeni su i radovi 
na čišćenju grobne kuće i 
opreme. Od grobne nakna-
de ove se godine planira 
prikupiti oko 34.000 kn, pa 
će se u tom iznosu, uključu-
jući i troškove Uprave od oko 
4.800 kn, izvesti spomenu-
ti radovi na održavanju.

Ivica Mudri u raspra-
vi o programu održava-
nja groblja spomenuo je 
glavni problem, a to je či-
njenica da u grobnoj kući 
nema vode. Takva situa-
cija naprosto nije održiva, 
jer – naročito kad u njoj, 
zbog posljednjeg ispraćaja 
pokojnika, borave rodbina 
i građani - postavlja se 

pitanje osnovne higijene 
i održavanja sanitarnog 
čvora. Stoga je ukazano 
na potrebu da se voda što 
prije osigura postavlja-
njem cisterne.

Postavljeno je i pitanje 
o mogućnosti gradnje vo-
dovoda do grobne kuće. 
Direktor Ivkoma Mladen 
Stanko kazao je da je ri-

ječ ne samo o vrlo skupoj 
investiciji, već i o tehnički 
iznimno složenom zahva-
tu. Prije svega, kad bi se 
krenulo s gradnjom vodo-
voda, trebalo bi položiti oko 
800 metara cijevi te, zbog 
očekivanih problema s pri-
tiskom, sagraditi i precrpnu 
stanicu. Novca za to nema. 
Stoga je sugerirano da se 
problem zasad pokuša rije-
šiti cisternom koja bi treba-
la biti dostatna za potrebe 
građana, to više što se na 
groblju u Prigorcu na godi-
nu obavlja razmjerno mali 
broj ukopa, između 10 i 12. 

U raspravi je ukazano i 
na potrebu uklanjanja su-
hih i bolesnih stabala oko 
grobne kuće i uz cestu. 
Budući da je vlasnik tih po-
vršina Grad Ivanec, grado-
načelniku će se sugerirati 
da s Upravnim odjelom 
za urbanizam, komunalne 
poslove i zaštitu okoliša 
dogovori daljnje korake po 
tom pitanju, nakon čega 
bi se od Šumarije naručilo 
snimanje i obilježavanje 
stabala za sječu.(ljr)
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GROBLJE IVANEC Predstavnici 14 mjesnih odbora s vodstvom Ivkoma i Grada Ivanca raspravljali o održa-
vanju, uređenju i investicijama na groblju Ivanec u 2015. 

Nadstrešnica će biti 
ispred grobne kuće

GROBLJE mARGEČAN Čelnici šest mjesnih odbora dali prijedloge 
za poboljšanje infrastrukture na svom mjesnom groblju

Drenirati staze, rasvijetliti 
prostor ispred grobne kuće

 ˝ Pohvaljena 
je inicijativa 
gradonačelnika 
o tome da se o 
programu radova 
na groblju najprije 
razgovara s 
građanima i od njih 
traže sugestije za 
daljnje aktivnosti 

✦Ispred grobne kuće odstranit će se dva reda starih tuja te s obje strane 
podići zaštitni zid koji bi ujedno bio osnova za gradnju nadstrešnice 

IZDVOJENO Predstoje veliki zahvati na građevinskom i hortikulturnom uređenju groblja u Radovanu i Margečanu

U margečanu će se uložiti 326.000, u Radovanu 232.400 kn

 ˝ U skladu s postotkom korištenja 
groblja, radove će u odgovarajućem 
omjeru sufinancirati Grad Novi 
Marof i Općina Vidovec

margečanskom groblju 
tijekom ove i sljedeće 
godine podizati ograda, 
postavljati betonski rub-
njaci i asfaltirati pješačke 
staze, dok je asfaltiranje 
parkirališta predviđeno 
za 2016. 

   U Radovanu će omjer 
financiranja radova biti 
drukčiji. Radove vrijedne 

ukupno 232.400 kuna će 
Grad Ivanec i Općina Vi-
dovec financirati u omje-
ru 60:40. Od toga se oko 
163.300 kuna odnosi na 
gradnju parkirališta (ta-
kođer 2016. godine), dok 
će se 69.000 kuna uložiti 
u izvođenje građevinskih 
i hortikulturnih radova na 
groblju.(ljr) 

Prilagoditi termine 
pogreba

Građani su na sastanku iznijeli više primjedbi 
na račun predloženog programa, ali i rada Ivkoma 
u pojedinim segmentima. Ivica Lepoglavec iz MO-a 
Salinovec zatražio je od Ivkoma da termine pogreba 
uskladi sa željama i potrebama građana, kako bi se 
više ne bi događalo da se rodbini pogreb pokojnika 
nudi u prijepodnevnim satima, što nije u skladu ni s 
lokalnim običajima, a ni s objektivnim mogućnostima 
građana da prisustvuju posljednjem ispraćaju. Tako-
đer, ponukan događajem u vlastitoj obitelji, koja je če-
tiri dana morala čekati pogreb preminulog, zatražio je 
drukčiju organizaciju Ivkomove pogrebne službe. 

U Ivkomu od takvih prozivki ne bježe, ali odgovara-
ju da ukope obavljaju na osam groblja i da za sve njih 
na raspolaganju imaju samo jednu ekipu za pokope, 
koja ne može pravodobno stići na sva mjesta.

-Problem je što te poslove ne možemo povjeri-
ti nekoj rezervnoj ekipi, već ih moraju obavljati za to 
obučeni ljudi. Usto, njih treba i opremiti, a to je skupo. 
Samo kapa za službenika stoji 1.000 kuna – objasnila 
je M. Skroza. Ona je ujedno opovrgnula navode Ivana 
Gecija iz MO-a Ivanec I koji je imao primjedbi na nedo-
voljnu čistoću grobne kuće. Demantirala je i navode 
predsjednika Vijeća MO-a Lančić-Knapić Stjepana Sli-
vara koji je smatrao da se pojedine troškovničke stav-
ke preklapaju, da je ponuđena usluga preskupa te da 
je transparentnije trebalo prikazati iznose vezane uz 
investicijske radove.

Pročelnik S. Rožman naglasio je da su i čelnici 
i službe Grada Ivanca prethodnih godina bile 
nezadovoljne Ivkomovim prikazom programa radova 
te da je po tom pitanju s predstavnicima komunalca 
znalo biti i oštrijih razgovora i kontrola. Predložen 
program radova, rekao je, Grad svake godine detaljno 
analizira i kontrolira. Istaknuo je da su transparentno 
navedeni svi troškovi, a to što pojedini iznosi naoko 
odskaču obrazloženo je činjenicom da Ivkom troškove 
radnika prikazuje sa svim porezima i davanjima te da 
se ništa ne radi „na crno“. To što cjenovno odskaču i 
iznosi vezani uz troškove zbrinjavanja otpada objaš-
njeno je obvezom koju Ivkom ima slijedom novog Za-
kona o gospodarenju otpadom, prema kojem poseb-
no mora zbrinjavati biorazgradivi, a posebno ostali 
otpad (parafinski). 

   Svi upućeni prijedlozi i primjedbe bit će razmo-
treni, a sigurno je da će na provođenje većine njih gra-
donačelnik zaključkom obvezati Ivkom.(ljr)

O radovima na groblju Margečan sudionici su 
razgovarali u ugodnom ambijentu vodenice 

GROBLJE PRIGOREC Sastanak sa čelnicima Prigorca i Ivanečke Željeznice

U grobnoj kući nema vode ni za zahod

Na sastanku je ukazano i na problem suhih i 
bolesnih stabala uz cestu i oko grobne kuće

Virtualni prikaz: tuje ispred 
mrtvačnice će se ukloniti 
te na njihovu mjestu s 
obje strane podići zid kao 
osnova za nadstrešnicu



4 1. II. 2015.IVANEČKE novine intervju

U redovitom godišnjem in-
tervjuu s gradonačelnikom 
Ivanca Miloradom Batinićem 
što ga u pravilu donosimo u 
veljačkom izdanju Ivanečkih 
novina, razgovaramo o temama 
koje su obilježile djelovanje i rad 
Grada u 2014. te o aktualnim 
programima i projektima koji 
će suštinski definirati i odrediti 
razvitak grada Ivanca tijekom 
ove i idućih godina.  

Možete li u kratkoj retros-
pektivi građane podsjetiti na 
provedene kapitalne projekte 
gospodarskog karaktera, po-
sebice one u 2014. godini? 

-Kako bi građani dobili uvid u 
cjelinu, logiku, smisao i cilj svega 
što radimo, moram najprije pod-
sjetiti da smo kraju priveli golem 
projekt započet još 2004. godi-
ne, a to je komunalno oprema-
nje i aktiviranje Poslovne zone 
– Ivanec istok (prve četiri faze) te 
lani izveli planirane radove u pe-
toj fazi njena širenja. Taj projekt 
Grad je pokrenuo u cilju formira-
nja novog, kvalitetnog prostora 
za potrebe razvoja malog i sred-
njeg poduzetništva, odnosno, za 
stvaranje preduvjeta za gradnju 
novih pogona i otvaranje no-
vih radnih mjesta. U to je preko 
Grada i gradske tvrtke Poslovna 
zona Ivanec istok d.o.o. uloženo 
18,2 milijuna kuna (bez PDV-
a), od čega je državnih poticaja 
bilo 5,1 milijuna kuna. No, tomu 
treba dodati i ulaganja vanjskih 
investitora – Ivkoma, Hrvatskih 
voda, HeP-a i KTV Telekoma. Vi-
sokom razinom ulaganja u otkup 
zemljišta, projektnu dokumen-
taciju, izgradnju komunalne, 
prometne, elektroenergetske i 
druge potrebne infrastrukture, 
stvoren je prvorazredni prostor 
za male i srednje poduzetničke 
inicijative. Sada su na redu po-
duzetnici, jer Grad je sve svoje 
ugovorne obveze ispoštovao. 

Što je s petom fazom uređe-
nja Poslovne zone?

-U njoj smo lani sagradili 
makadamsku cestu kako bismo 
osigurali optimalan pristup ne-
kretninama, a radi uređenja tog 
prostora Hrvatske vode zacijevi-
le su potok Matačinu. Budući da 
većina zemljišta na tom poslov-
no atraktivnom prostoru nije u 
vlasništvu Grada već je u privat-
nom vlasništvu, vlasnicima par-
cela ponudili smo svu logističku 
potporu Grada i Poslovne zone 
Ivanec d.o.o. u kupoprodaji če-
stica zainteresiranim kupcima, 
parcelaciji, marketingu…

U kojoj je fazi Industrijska 
zona?

-Građani često brkaju Po-
slovnu i Industrijsku zonu. Dakle, 
dok je prva namijenjena poslov-
nim aktivnostima malih i sred-
njih poduzetnika, Industrijska je 
namijenjena gradnji velikih in-
dustrijskih kapaciteta (tvornica, 
pogona, skladišta, transportnih 

centara…) i prostorno je smje-
štena preko pruge (na prostoru 
gdje već posluju Ivkom i Wenker 
– Križanec). Prostornim planom 
njezin je obuhvat predviđen na 
300.000 četvornih metara. Na 
tom prostoru Grad je od građa-
na već otkupio više od 40.000 
četvornih metara zemljišta za 
buduće poslovne potrebe (dio 
je u međuvremenu prodan) i tu 
smo zasad izgradili i komunalno 
opremili dio zemljišta za posto-
jećeg investitora. Daljnji otkup 
zemljišta radit ćemo isključivo 
temeljem potreba potencijalnih 
investitora. 

Kandidirano komunal-
no opremanje vrijed-
no 10 milijuna kuna
U planu nam je i nastavak 

komunalnog opremanja. Sto-
ga smo, u sklopu poziva za ko-
munalno opremanje poslovnih 
zona, Ministarstvu regionalnog 

razvoja kandidirali projekt vrije-
dan 10 milijuna kuna. Sve to vrlo 
je kompleksna tematika i velik 
posao za Grad, jer podrazumi-
jeva donošenje odgovarajuće 
prostorno planske dokumenta-
cije, razradu sustava povlasti-
ca i olakšica za ulagače, široke 
marketinške aktivnosti u zemlji 
i inozemstvu te provođenje ra-
znih aktivnosti vezanih uz usa-
vršavanje kadrova, kako bi mogli 
zadovoljiti zahtjeve provođenja 
takvih projekata. Tu valja svrsta-
ti i digitalizaciju gradske admi-
nistracije te usavršavanje grad-
skih službi kroz projekt BFC-a.

Grad Ivanec posjeduje Busi-
nees Friendly Certificate (kojim 
mu se na međunarodnoj razini 
priznaje status grada s povolj-
nim poslovnim okruženjem). 
Usto, britanski Financial Times 
ga je lani svrstao u deset malih 
gradova u Europi s najboljim 
strategijama za privlačenje 
stranih ulagača? Što to znači 

za Grad Ivanec?
-Znači nam potvrdu od stra-

ne neovisnih, europskih i vrlo 
uglednih poslovnih institucija 
da dobro radimo i da smo naše 
strategije dobro usmjerili. Mi-
slim da će to do punog izražaja 
doći nakon izlaska Hrvatske iz 
recesije.

U 2014. Grad je u suradnji s 
Poslovnom zonom i Poslovnim 
klubom pojačao edukativne 
aktivnosti te u suradnji s mi-
nistarstvima i specijaliziranim 
tvrtkama organizirao niz radi-
onica i savjetovanja za posto-
jeće poduzetnike, ali i početni-
ke, nezaposlene, mlade. Zašto? 

-Zato jer im želimo pružiti sve 
informacije koje im mogu omo-
gućiti bolje snalaženje na tržištu 
rada i kapitala. Od više takvih 
skupova posebno ističem savje-
tovanje o upravljanju karijerom 
koje smo priredili za učenike 
završnih razreda Srednje škole 

Ivanec. Tim vrlo mladim ljudi-
ma željeli smo pružiti konkretne 
savjete o tome kako donijeti što 
bolju odluku u planiranju svoje 
profesionalne karijere. Održan 
je i skup za poduzetnike – po-
četnike, nezaposlene i studente 
završnih godina studija sa savje-
tima za pokretanje vlastitog po-
sla i samozapošljavanje. Proveli 
smo i par savjetovanja s ciljem 
upoznavanja naših poduzetnika 
s novim zakonskim propisima 
kao i o mogućnostima kreditira-
nja njihovih projekata od strane 
pojedinih banaka te financira-
nja iz Poduzetničkog impulsa. U 
2015. ovom ćemo segmentu po-
kloniti još veću pažnju. Jedna od 
prvih radionica bit će vezana uz 
temu Poduzetničkog inkubatora, 
pa pozivam da joj se odazovu svi 
oni koji bi htjeli pokrenuti vlasti-
ti posao, ali im za to nedostaje 
inicijalni kapital. Dakle, ovaj se-
gment rada Grada vezan je uz 
nastojanje da spomenute sku-

pine educiramo i učinimo konku-
rentnijima na tržištu. 

Ne zanima nas projekt 
radi projekta
Zadnjih godina iznimno 

puno se ulagalo u moderniza-
ciju infrastrukture na cijelom 
gradskom području, pa je opća 
ocjena da grad Ivanec posjedu-
je zavidnu razinu infrastruk-
turne opremljenosti. U kolikoj 
mjeri je za takve projekte Grad 
uspijevao privući novac iz vanj-
skih izvora?

- Na područje grada Ivanca 
u zadnje je tri godine stiglo više 
od 17 milijuna kuna ulaganja u 
infrastrukturne projekte razne 
vrste, što je ogroman novac. U 
2013. za modernizaciju infra-
strukture povukli smo 4,58 mili-
juna kuna iz više ministarstava i 
drugih izvora. Riječ je o potpora-
ma za uvođenje štedne rasvjete, 
za uređenje Mihanovićeve ulice, 
za sanaciju deponija Jerovec, 
za gradnju mosta u Cerju Tuž-
nom. Grad je dobio i potpore za 
energetsku obnovu društvenog 
doma u Lukavcu, za energetske 
preglede zgrada i javne rasvjete 
te za dva vozila za zbrinjavanje 
komunalnog otpada. Tomu tre-
ba pribrojiti i 2,37 milijuna kuna 
odobrenih Ivkomu za gradnju vo-
dospremnika Pilana II i vodovod 
u Prigorcu, kao i direktno ulaga-
nje Hrvatskih voda u zacjevljenje 
Matačine u iznosu 2,8 milijuna 
kuna. Valja spomenuti i početak 
projekta aglomeracije Ivanec 
koji se financira iz eU fonda IPa 
i državnog proračuna, a riječ je 
o 5,2 milijuna kuna namijenjenih 
izradi projektne dokumentacije. 
Također, u 2014. godini za komu-
nalne smo projekte povukli više 
od 2 milijuna kuna.   

Kad se projekti proanalizi-
raju „po vertikali“, dojam je da 
ih gradska uprava provodi po 
strogom inženjerskom planu iz 
kojeg nema „iskakanja“ i sva-
štarenja po načelu – malo od 
svačega - tek toliko da se zado-
volji forma…

-Taj plan ima svoje ime i pre-
zime, a to je Strategija razvitka 
Grada Ivanca od 2014. do 2020. 
godine. Taj temeljni, strateški 
gradski dokument u kojemu su 
u svim segmentima definirani 
ključni razvojni pravci cijelog 
gradskog područja u idućih šest 
godina, naš je „vozni red“. S ob-
zirom na to da je Strategija i re-
zultat  provedene široke javne 
rasprave, samim tim ona još više 
obvezuje gradsku vlast na njeno 
poštivanje i provođenje. Foku-
sirani smo stoga na pripremu, 
projektiranje i kandidiranje zacr-
tanih projekata za financiranje iz 
nacionalnih izvora financiranja 
i eU fondova. želim pritom po-
sebno naglasiti da je Ivanec pre-
rastao u suviše ozbiljnu sredinu 
a da bi si dozvolio da radi po na-

čelu „projekt radi projekta.“ 
Što to znači?
-Nije nam važno da privuče-

mo nacionalni ili europski no-
vac za neki projekt tek zato da 
bismo se tom činjenicom mogli 
pohvaliti. Takav pristup uopće 
nas ne zanima. Cilj nam je da 
projekti koje realiziramo budu, 
prije svega, realni, da građani od 
njih mogu izvući korist i, što je 
najvažnije, da budu dugoročno 
održivi. Dakle, da se samofinan-
ciraju i da ne budu „dvori“ čiji će 
se opstanak u konačnici mora-
ti financirati sredstvima naših 
građana, odnosno, iz proračuna.

Novi planski razvojni 
ciklus
Nakon dugogodišnjeg in-

tenzivnog ulaganja u infra-
strukturu, već više puta naja-
vili ste zaokret i novi planski 
ciklus u razvoju grada Ivanca. 
Što slijedi? 

-Građani i sami vide da se, 
zahvaljujući kontinuiranim i vi-
sokim ulaganjima u infrastruk-
turu od 2006. godine naovamo, 
Ivanec uvelike modernizirao. Po 
tom pitanju Grad je veliku većinu 
projekata dovršio ili ih je doveo 
do završne faze. Dakle, da su-
miram: završili smo sa svim pla-
niranim ulaganjima u poslovno 
- gospodarsku infrastrukturu. 
Modernizirana je prometna, ve-
ćina komunalne te elektroener-
getska infrastruktura na cijelom 
području grada (štedna javna 
rasvjeta). Sanacija odlagališta u 
Jerovcu u završnoj je fazi. Gra-
đani trebaju znati da na području 
grada – osim pojedinih odvojaka 

RAZGOVOR Gradonačelnik Ivanca i potpredsjednik Hrvatskoga sabora Milorad Batinić  

Promet u centru Ivanca djelomično se zatvara dogodine
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Tematska sjednica 
Gradskog vijeća o sportu

Od strane pojedinih sportskih klubova, udruga, ali i sportskih 
aktivista i građana sve su brojniji i učestaliji zahtjevi da Grad „ri-
ješi“ – po njima – neodrživ način financiranja sportskih klubova 
i udruga temeljem kriterija što ih je donijela Zajednica športskih 
udruga. Što će u vezi s time učiniti Grad?

-Mnoge nezadovoljne udruge i velik broj građana od gradskih 
službi i od mene osobno traže pomoć i pojašnjenje vezane uz kri-
terije raspodjele sredstava Zajednice športskih udruga. Stoga već 
dulje vrijeme upućujemo ZŠU da riješi probleme koji, očito, postaju 
sve veći. S obzirom na učestale zahtjeve klubova, udruga i građa-
na, Gradsko vijeće Ivanca na svojoj prosinačkoj sjednici suglasilo se 
da će jednu od prvih sjednica u ovoj godini posvetiti isključivo temi 
sporta i financiranja sporta u gradu Ivancu. Bit će to prilika da se u 
otvorenom razgovoru i demokratskoj proceduri iznesu problemi i 
naznače rješenja. Iz tih krugova Gradu se često imputira navodno 
nedovoljno izdvajanje za sport. U vezi s visinom sredstava koja se 
iz proračuna izdvajaju za sport, želio bih podsjetiti da se, zbog kri-
ze, prihodi gradskog proračuna smanjuju od 2009. godine i da su 
posljedice toga snosili svi, od komunala, socijale, kulture, udruga i 
ustanova. Jedino sportu sredstva se nisu smanjivala.
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i osim jedne jedine dionice (a i 
ona je spremna za kandidiranje) 
- više nemamo neasfaltiranih 
nerazvrstanih cesta. Također, da 
nemamo više nijednog „divljeg“ 
vodovoda, već su sva doma-
ćinstva, kao što i zakon nalaže, 
priključena na sustave legalnih 
distributera, Ivkoma ili Varkoma. 
Nakon takvog intenzivnog ula-
ganja u infrastrukturu, vrijeme 
je za zaokret. Slijede ulaganja u 
nadgradnju koja će, siguran sam, 
doprinijeti i kreiranju nove urba-
ne svijesti naših građana. 

Kakve kapitalne projekte u 
nadgradnji građani mogu oče-
kivati ove i idućih godina?

-Radovi na rekonstrukciji sta-
re škole i gradnji Muzeja plani-
narstva Ivanec u punom su jeku 
i to je projekt koji se građevinski 
planira završiti 2017. godine. Ove 
godine počinju i radovi na re-
konstrukciji kinodvorane Ivanec, 
koja će se građevinski preurediti 
u manju i funkcionalniju dvora-
nu za projekcije u 3D tehnici i za 

održavanje kulturno – umjetnič-
kih manifestacija. Usporedo kre-
ćemo na stvaranje preduvjeta za 
obogaćivanje društvenog života 
u mjesnim odborima i to projek-
tima energetske obnove i grad-
nje društvenih domova. Lani za-
početi radovi na domu u Lukavcu 
u završnoj su fazi i dom će u pro-
ljeće biti otvoren. Zahvaljujući 
novčanoj potpori Ministarstva 
gospodarstva, u proljeće počinje 
i energetska obnova stare škole 
u Stažnjevcu. Projekti za obno-
vu društvenog doma u Ivaneč-
koj željeznici već su dovršeni, a 
sredstva za obnovu nastojat 
ćemo povući iz državnih izvora. 

Predstoji gradnja pet 
novih društvenih 
domova
Izrađena je projektna do-

kumentacija za gradnju još pet 
društvenih domova i to u Oseč-
koj, Vitešincu, Kaniži, Gečkovcu/
Vuglovcu i Škriljevcu. Svi su u 
fazi ishođenja građevinskih do-

zvola. Predstoje također i odre-
đena ulaganja u objekt Dječjeg 
vrtića Ivančice. Ove godine treba 
početi i dogradnja Osnovne ško-
le Ivanec, pri čemu je i Grad Iva-
nec jedan od partnera u modelu 
JPP-a. Projekt uređenja brani-
teljske zgrade za potrebe udru-
ga također ćemo kandidirati na 
jedan od projekata. Naravno da 
ćemo usporedo aktivno raditi i 
na realizaciji potrebnih i planira-
nih komunalnih i infrastruktur-
nih projekata. Detaljnije o njima 
građani mogu pročitati u pro-
gramima gradnje i održavanja 
komunalne infrastrukture, što 
ih također objavljujemo u ovom 
izdanju Ivanečkih novina. 

Što biste odgovorili kritiča-
rima koji smatraju da je sve na-
brojeno „potrošnja“, odnosno, 
da je riječ o ulaganjima u druš-
tvene djelatnosti koja nisu prio-
ritetna? Također, da ih je treba-
lo ostaviti da čekaju neka bolja 
vremena, a raspoloživa sred-
stva usmjeriti u gospodarstvo? 

-Mislim da je riječ o ljudima 
koji dovoljno ne prate rad gradske 
uprave, niti su se potrudili proči-
tati barem ključne dijelove Stra-
tegije i koji dovoljno ne komuni-
ciraju s građanima na terenu, niti 
pak osluškuju njihove potrebe. a 
niti pak su se potrudili zaviriti u 
Zakon o lokalnoj i područnoj (re-
gionalnoj) samoupravi u kojemu 
je vrlo precizno definiran samo-
upravni djelokrug grada. I sam 
često čujem takva razmišljanja i 
čini mi se da neki pojedinci nika-
ko ne žele prihvatiti činjenicu da 
Grad ne smije i ne može graditi 
pogone i tvornice. Ono što Grad 
po pitanju gospodarstva može, to 
i radi puno više nego mnogi drugi, 
daleko veći gradovi. a to je stva-
ranje pretpostavki i preduvjeta za 
ulaganja domaćih i stranih inve-
stitora. Tu smo puno učinili, a činit 
ćemo i dalje. 

A što se tiče spomenutih 
„boljih vremena“ za društvena 
ulaganja? 

-Odgovorit ću protupitanjem. 
Koliko bi još građani trebali če-
kati na prostore u kojima mogu 
razgledati poštenu likovnu 
izložbu, prisustvovati književnoj 
večeri ili tribini, pogledati su-
vremenu kino – projekciju bez 
da putuju u Varaždin ili Zagreb? 
Koliko još naše ivanečke udru-
ge, koje uopće nemaju vlastitih 
prostora za rad, trebaju čekati 
da se mogu sastati u pristojno 
uređenim prostorima i organizi-
rati u njima neke svoje aktivno-
sti? To više što smo za realizaciju 
spomenutih projekata (muzeja, 
npr.) osigurali solidnu novčanu 
potporu iz vanjskih izvora, a po-
stoje i realne naznake da će nas 
ministarstva (očekuje se, i eU 
fondovi) još i više pratiti u ovoj 
godini. Naši građani, osobito 
obrazovana mladež, konzumen-
ti su urbanih usluga i Grad mora 

voditi računa o razvoju društve-
ne nadgradnje.

Broj stanovnika  bio je 
zapreka u kandidiranju 
na glavne EU fondove 
Gradu se često imputira da, 

za razliku od susjednih grado-
va ili općina, iz EU fondova nije 
povukao sredstva za određene 
projekte, pa se to onda pripisu-
je navodnoj inertnosti, nezain-
teresiranosti, pa i nesposob-
nosti. 

-To naprosto nije istina. Čak i 
kad govorimo o pretpristupnim 
fondovima (koji su Hrvatskoj na 

raspolaganju stajali prije ulaska 
u eU), na natječaj (govorim o 
natječajima za kapitalne infra-
strukturne i slične programe) 
na kojemu su se, primjerice, za 
sredstva za određene projekte 
mogle kandidirati Lepoglava, 
Voća ili Bednja, Ivanec se nije 
mogao javiti, jer su bili namije-
njeni jedinicama lokalne samou-
prave s manje od 10.000 stanov-
nika. Ivanec ima gotovo 14.000 
stanovnika i upravo to bio je 
glavni eliminatorni faktor koji 
nas je onemogućavao u utrci za 
eU-novcem. Probali smo, ali smo 
bili odbijeni. Također, nismo se 
mogli kandidirati ni za sredstva 
namijenjena brdsko-planinskim 
ili područjima pod posebnom 
državnom skrbi, jer Ivanec u te 
skupine ne spada. Bili su nam, 
doduše, otvoreni fondovi za pro-
grame prekogranične suradnje 
(suradnja na kulturnom i sport-
skom planu, povezivanje umi-
rovljeničkih i sličnih udruga itd.), 
međutim, nismo išli na to, jer 
smo ocijenili da vrijeme, ener-
giju i novac trebamo usmjeriti 
na projekte više razine. U takvoj 
situaciji okrenuli smo se drugim 
raspoloživim izvorima, pa smo 
tako iz sredstava europske inve-
sticijske banke preko tadašnjeg 
Ministarstva prometa povukli 
sredstva za gradnju novog spoja 
Rajterova – Malezova. Situacija 
se popravila s novom Vladom 
RH, jer nakon toga ivanečki pro-
jekti koji su dotad godinama bili 

„zaboravljeni“ u državnim ladi-
cama napokon su ugledali svje-
tlo dana, pa je otad Grad Ivanec 
u kandidiranju svojih projekata 
i programa te povlačenju novca 
iz državnih izvora bio prilično 
uspješan. 

Koliko uspješan?
-Pokazuje to bilanca po-

vučenih sredstava u 2014. evo 
samo nekih podataka: Od Fonda 
za zaštitu okoliša povukli smo 
603.200 kuna za komunalno vo-
zilo za Ivkom, blizu 310.000 kuna 
za projekt energetski učinkovite 
javne rasvjete, 697.400 kuna za 
sanaciju jerovečkog deponija te 
21.700 kuna za energetske pre-
glede zgrada i javne rasvjete. 
Nadalje, od Ministarstva regio-
nalnog razvoja i fondova eU sti-
glo nam je 579.000 kuna potpore 
za Muzej planinarstva te, za istu 
namjenu, 150.000 od Ministar-
stva kulture. Od potonjeg mini-
starstva stiglo je još 7.000 kuna 
za pripremne radnje oko izlož-
be Petra Jagetića koja će se ove 
godine održati u Zagrebu. Mini-
starstvo graditeljstva izdvojilo je 
90.000 kuna za uređenje dječjeg 
igrališta u Ivancu, dok je Mini-
starstvo gospodarstva dozna-
čilo 196.000 kuna za energet-
sku obnovu doma u Stažnjevcu, 
200.000 kuna potpore za projekt 
energetske učinkovitosti te još 
78.000 kuna za Gospodarski 
sajam (za 2015.)  Upravo sada u 
jeku smo priprema za predstoje-
će kandidiranje naših projekata 
na mjeru ruralnog razvoja (eU 
fondovi) te na više natječaja što 
ih objavljuju ministarstva i drugi 
domaći fondovi i zajednice. Svi ti 
projekti sadržani su u Strategiji 
razvitka.

Prva faza zatvaranja 
prometa u centru 
Ivanca
Među pitanjima koja često 

upućuju građani jest i ono: je li 
napokon na vidiku zatvaranje 
prometa u centru Ivanca i nje-
govo pretvaranje u dugo očeki-
vanu pješačku zonu?

Da, na ovo pitanje napokon 
mogu odgovoriti potvrdno. Na 
temelju tri pribavljena projektna 
rješenja budućeg arhitekton-
skog izgleda središnjeg ivaneč-
kog trga (ni sa jednim od njih 
nismo posve zadovoljni), ove 
ćemo godine izraditi konačni 
idejni projekt budućeg izgleda 
špice i kontaktnih zona. Predstoji 
i izrada rješenja djelomičnog za-
tvaranja prometa u centru u pr-
voj fazi. Ideja je da promet prema 
špici bude zatvoren u Varaždin-
skoj ulici (kod Doma zdravlja). U 
toj fazi promet će se normalno 
odvijati u smjeru Nazorova – 
Rajterova, dok će se promet od 
Nazorove kroz Malezovu ulicu 
(do raskrižja sa spojem) odvijati 

Otpis dugova
Hoće li Grad Ivanec, radi 

ublažavanja teškoća poje-
dinih građana, primjenjivati 
mjeru otpisa dugova?

-Svakako. Grad Ivanec je 
potpisivanjem izjave pristu-
pio Sporazumu o mjerama za 
ublažavanje financijskih teš-
koća određenog dijela građana 
koji su ovršenici u postupcima 
prisilne naplate tražbine male 
vrijednosti na novčanim sred-
stvima. Izjava je poslana Vladi 
RH, odnosno, Ministarstvu so-
cijalne politike i mladih, čime 
smo se upisali u registar otpisa 
duga. 

Promet u centru Ivanca djelomično se zatvara dogodine

Tim od povjerenja
Uspijevate li uskladiti obveze gradonačelnika i obveze koje 

proizlaze iz dužnosti potpredsjednika Hrvatskoga sabora?
-Obnašanje dviju zahtjevnih dužnosti ne bi bilo moguće bez uske 

i svakodnevne koordinacije s mojim zamjenicima Čedomirom Brač-
kom i Brankom Putarekom te predsjednikom Gradskog vijeća edom 
Rajhom. I posebice, s mojim gradskim timom, na kojemu je velik po-
sao i koji daje velik doprinos. Čine ga stručni i iskusni ljudi koji dugo 
godina rade zajedno i u koje imam puno profesionalno i osobno po-
vjerenje. Svakodnevni jutarnji kolegij s gradskim timom obvezatan 
je i tom prilikom na dnevnoj bazi operativno rješavamo probleme 
iz rada svih upravnih odjela. U slučaju potrebe, sa suradnicima se 
nalazim i u večernjim satima, a često se i vikendom sastajem s čla-
novima vijeća mjesnih odbora radi rješavanja pojedinih aktualnih 
problema i pitanja. (nastavak na idućoj stranici)

 ˝ Promet 
prema špici bit 
će zatvoren u 
Varaždinskoj 
ulici; normalno 
će se odvijati u 
smjeru Nazorova 
– Rajterova, 
dok će se od 
Nazorove kroz 
Malezovu ulicu 
(do raskrižja sa 
spojem) odvijati 
jednosmjerno
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PRODAJA NEKRETNINE
Stan prodan za 377.900 kn

Gradsko vijeće Ivanca donijelo je zaključak o prodaji nekretnine u 
vlasništvu Grada Ivanca. Riječ je o trosobnom stanu površine 69,78 
četvornih metara u stambeno – poslovnoj zgradi u Šabanovoj uli-
ci. Za kupoprodaju je proveden javni natječaj, a postupak je vodilo 
Povjerenstvo za raspolaganje nekretninama Grada Ivanca. Stan 
je prodan za 377.900 kuna, a temeljem zaključka Gradskog vijeća, 
kupoprodajni ugovor s najpovoljnijim je ponuditeljem, Mirkom Pre-
kupcem iz Druškovca, sklopio gradonačelnik Milorad Batinić.(ljr) 

Grad Ivanec svim će građani-
ma – polaznicima programa izo-
brazbe za održivu uporabu pesti-
cida koje provodi Pučko otvoreno 
učilište Ivanec, edukaciju sufinan-
cirati sa 100 kuna. Tu će subvenci-
ju moći ostvariti samo polaznici s 
administrativnog područja grada 
Ivanca. Na taj način Grad će na-
šim građanima barem djelomično 
olakšati plaćanje edukacije koja 
je, kao što je poznato, obavezna 
za sve one koji koriste pesticide. 
a to su ratari, vinogradari, voćari, 
povrtlari i drugi, jer bez iskaznice 
o osposobljavanju više neće moći 
zaštitna sredstva kupiti u poljo-
privrednim ljekarnama. Na po-
dručju našega grada edukaciju je 
dosad uspješno završilo 135 po-
laznika u Ivancu i 75 u Radovanu. 
edukacije će se provoditi i u Sali-
novcu i Stažnjevcu te ponovno u 
Ivancu i Radovanu u veljači. (ljr)

Ministarstvo zaštite okoliša 
i prirode 14. siječnja donijelo je 
odluku o upućivanju na javnu ra-
spravu Studije o utjecaju na oko-
liš za zahvat „Brza cesta Varaž-
din – Ivanec – Krapina“. U sklopu 
javne rasprave održat će se javni 
uvid i javno izlaganje.

Javni uvid u prostorijama 
Grada Ivanca traje do 3. ožujka 
(počeo je 3. veljače). Uvid u Stu-
diju moguć je radnim danom od 8 
do 15 sati, a tijekom javnog uvida 
sva zainteresirana javnost ima 
pravo izvršiti uvid u dokumenta-
ciju te svoje prijedloge i primjed-
be upisati u knjigu primjedbi koja 
se nalazi uz dokumentaciju, i to 
zaključno do 3. ožujka.

Javno izlaganje održat će se  
12. veljače u Gradskoj vijećnici 
Ivanec s početkom u 11 sati, a 
prisustvovat će mu predstav-
nici investitora, Hrvatskih cesta 
te Instituta IGH iz Zagreba. Tom 
će prilikom građani, predstavnici 
tvrtki, ustanova, institucija i sva 
druga zainteresirana javnost 
moći postavljati pitanja o pred-
loženim rješenjima na koja će im 

nazočni predstavnici odgovoriti 
usmeno ili pismeno. 

Zainteresirana javnost tako-
đer može svoja pisana mišljenja, 
prijedloge i primjedbe dostaviti 
tijelu koje provodi raspravu, a to 
je Upravni odjel za poljoprivredu 
i zaštitu okoliša Varaždinske žu-
panije, Franjevački trg 7, Varaždin, 
zaključno do 3. ožujka ove godine. 
U slučaju da prijedlozi i primjedbe 
nisu dostavljene u roku i čitko 
napisane, neće se uzeti u obzir 
u pripremi izvješća za javnost. 

Sve potrebne dokumente u 
vezi javne rasprave, uključujući 
i Sažetak studije, dostupni su na 
web stranici Grada Ivanca, www.
ivanec.hr

jednosmjerno. Na taj način dio 
špice pretvorit će se u pješačku 
zonu. Nakon izrade idejnog pro-
jekta, taj ćemo prijedlog staviti 
na uvid svim građanima i otvo-
riti javnu raspravu te ih pozva-
ti da se očituju i da daju svoje 
primjedbe i prijedloge. Ovakvo 
uređenje prometa u centru re-
alnost je iduće, 2016. godine.

Na zadnjoj sjednici Grad-
skog vijeća pojedini oporbeni 
gradski vijećnici imputirali 
su Vama, kao predlagaču, i 
gradskim službama, navodnu 
netransparentnost proraču-
na. Govorilo se da su rashodi 
„skriveni“ na stotinama prora-
čunskih stavki, čak i o tome da 
se nešto „sakrilo“ za potrebe 
parlamentarnih izbora. Kako 
komentirate takve izjave?

-želio bih da osobe koje po-
stavljaju takva pitanja napokon 
počnu razlikovati politiku i poli-
tikantstvo. a ovakva podbada-
nja su politikantstvo.

Je li proračun transparen-
tan?

-apsolutno. Jasan je, nema 
tu nikakvih tajnih izvora ni ra-
čuna, izrađen u skladu sa za-
konom (a na to proteklih sedam 
godina ni Državna revizija, koja 
kontinuirano obavlja kontrolu, 
nije imala ni najmanji prigovor). 
Svjestan sam da je proračun 
složen i kompliciran dokument, 
no ako je njegovo iščitavanje 
i razumijevanje nekome pro-
blem, gradske službe u sva-
kom su trenutku otvorene za 
odgovore i pojašnjenja. Čudno 
je da se Gradu Ivancu navodna 
netransparentnost predba-
cuje upravo nakon što je u ne-
zavisnom istraživanju koje su 
proveli GONG i Udruga gradova 
svrstan u deset najtranspa-
rentnijih gradova u Hrvatskoj. 
Dakle, na desetom mjestu od 
ukupno 565 gradova i općina u 
Hrvatskoj i prvi u Varaždinskoj 
županiji! a to dovoljno govori o 
tome koliku pažnju Grad posve-
ćuje tom segmentu!

Studija procjene utjecaja 
na okoliš brze ceste Varaždin 
– Ivanec – Krapina izrađena je 
upućena na javnu raspravu, a 
rasprava s javnim izlaganjem 
12. veljače održat će se u Ivancu. 
Jeste li zadovoljni dinamikom 
priprema za gradnju te ceste?

-Nisam, jer sve to predugo 
traje. No, treba znati i to da je 
Studija prvi korak prema rješa-
vanju imovinsko-pravnih od-
nosa i otkupa zemljišta u cilju 
konačnog početka radova.

Neće biti povećanja 
gradskih poreza ni 
prireza
Poznato je da svaki gradski 

projekt, pa tako i manifestaci-
je, imaju svoje pristalice i kri-
tičare. Pa tako ovi potonji kažu 
da je vatromet za Novu godinu 
bio preraskošan i preskup i da 
je nepotrebno u zrak ispucano 
između 20.000 i 30.000 kuna 
poreznih obveznika. Točno?

Ni blizu. Koliko god to kritiča-
ri svega i svačega ne htjeli pri-
hvatiti, činjenica je da je Ivanec 
odavna nadrastao klišej „bijelog 
ivanečkog sela“ i da i u svijesti 
stanovnika šireg prostora uživa 
status gospodarskog i uprav-
nog centra sjeverozapadnog 
dijela županije. Naši građani 
razvili su urbane navike, i kako 
bi ih zadovoljili, učestalo traže 
obogaćivanje kulturnog života s 
više koncerata, kazališnih pred-
stava, zabavnih i drugih druš-
tvenih sadržaja. Doček Nove 
godine na otvorenom tek je 
jedna od tih manifestacija. Kao 
i svake godine dosad, nastojali 
smo je organizirati što jeftinije 
i skromnije. I vatromet također. 
Od našeg dugogodišnjeg par-
tnera, tvrtke Pleter d.o.o. iz Za-
greba, naručili smo najjeftiniji 
paket, s cijenom od 11.625 kuna 
s PDV-om. Tako da ujedno mogu 
reći i to da su glasine o tomu od 
koga je i pod kakvim uvjetima 
Grad kupio rakete za vatromet, 
najobičnije podmetanje.

Ima li nešto, vezano uz rad 
Grada, što Vas posebno radu-
je?

-Ono što me zbilja vese-
li jest angažman građana u 
akciji Zelena čistka. Uz činje-
nicu što je ta akcija rezultat 
dobre komunikacije Grada s 
građanima, raduje me kad vidim 
koliko građana i djece svojim 
odazivom pokazuje ekološku 
svijest i želju za poboljšanjem 
kvalitete života našega kraja. 
Također, ponosan sam i radom 
naših udruga. Božićnim koncer-
tom pokazali su da grad Ivanec 
u segmentu kulture itekako ima 
što ponuditi. Kvalitetan rad kul-
turnih i drugih civilnih udruga 
obvezuje nas da ih još moti-
viramo izdvajanjem dodatnih 
sredstava za njihove programe 
i aktivnosti.

Slijedom novih zakonskih 
propisa i Vladine tzv. mini po-
rezne reforme, i Grad Ivanec u 
novu je fiskalnu godinu ušao 
s nešto manjim proračunom 
nego lani. Hoće li, u cilju nado-
knađivanja razlike, Grad poći 
tragom nekih drugih općina i 
gradova te svojim građanima 
povećati gradske poreze i na-
knade? 

-Proračun Grada Ivanca 
za 2015. godinu manji je za 
885.000 kuna u odnosu na 
2014., dok se porez na doho-
dak i prirez na porez predviđa 
manji za oko 380.000 kuna. Ne, 
manjak sredstava u proračunu 
neće se kompenzirati na te-
ret građana, a to znači da Grad 
neće povećati prirez, komunal-
nu naknadu ni gradske poreze. 
Neće biti ni poskupljenja usluga 
smještaja u dječji vrtić. Planira-
na su nešto manja ulaganja u 
investicije, no taj ćemo manjak 
nastojati nadoknaditi pojača-
nim apliciranjem projekata na 
natječaje ministarstava, naci-
onalnih novčanih fondova te 
fondova eU. Trenutačno smo u 
jeku priprema za kandidiranje 
više projekata na predstojeće 
Mjere ruralnog razvoja.(ljr) 

(nastavak s prethodne stranice)

KAPITALNI PROJEKT Javna rasprava u postupku procjene utje-
caja na okoliš za gradnju brze ceste Varaždin – Ivanec – Krapina 

Javni uvid u tijeku, 
izlaganje 12. veljače

 ˝ Izlaganju s 
početkom u 11 sati 
prisustvovat će 
predstavnici investitora, 
Hrvatskih cesta te 
Instituta IGH iz Zagreba

Na javno izlaganje 
12. veljače pozvani 
su građani, udruge, 
tvrtke, institucije 
i sva ostala 
zainteresirana 
javnost
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IZOBRAZBA Program održive uporabe pesticida u POU Ivanec

Grad Ivanec svakom polazniku 
edukaciju sufinancira sa 100 kuna

I u Radovanu u velikom su se broju uključili u izobrazbu
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Za uređenje prometnica, prometnih i 
javnih površina, javne rasvjete, gospodare-
nje komunalnim otpadom te za odvodnju i 
pročišćavanje otpadnih voda – a sve to ulazi 
u gradski Program gradnje objekata i uređa-
ja komunalne infrastrukture – u proračunu 
Grada Ivanca za 2015. godinu planirano je 
4,31 milijun kuna. 

Najviše novca, 1,94 milijuna kuna, usmje-
rit će se u nastavak radova na sanaciji od-
lagališta komunalnog otpada u Jerovcu te 
u otkup zemljišta, projektiranje i gradnju 
reciklažnog dvorišta građevinskog otpada, 
u nabavu opreme i gradnju objekta za gos-
podarenje otpadom te u projekte i gradnju 
pristupnih prometnica. Dio toga financirat 
će se iz gradskog proračuna, a dio se očekuje 
iz vanjskih kapitalnih potpora.

Nadalje, 1,26 milijuna kuna namijenjeno 
je gradnji i rekonstrukciji prometnica i nogo-
stupa. Iz niza predviđenih zahvata izdvaja-
mo gradnju nogostupa u Jerovcu, pripremne 
radnje za gradnju nogostupa Ivanec-Jero-
vec, gradnju prometnica u Zoni C-3 u Ivancu 
(Gajeva i Preradovićeva), spuštanje rubnjaka 

i gradnju rampi za invalide na nogostupu uz 
D35 u Ivancu, projekt uređenja prometa u 
Ivancu te gradnju (uključujući i otkup zemlji-
šta, projekte i geodetske radove) više auto-
busnih stajališta. 

U taj program uvršteni su i projekti i pri-
premni radovi vezani uz novu prometnicu 
(spoj Varaždinske i Jezerskog puta), zatim, 
gradnja odvojka ceste u Ivanečkom Naselju 
te uređenje nerazvrstane ceste u Hruška-
rima u Stažnjevcu, uređenje parkirališta u 
Prigorcu, obnova mostova na nerazvrsta-
nim cestama u željeznici, sanacija klizišta 

uz nerazvrstane ceste te projekt vezan uz 
Kolodvorsku ulicu u Ivancu. 

Daljnjih 535.000 kuna namijenjeno je as-
faltiranju nerazvrstanih cesta, od toga najviše 
za modernizaciju dvaju odvojaka u Mjesnom 
odboru Lovrečan (Đunđeki, Kirini). U progra-
mu je i asfaltiranje odvojka kod trafostani-
ce u Ivanečkom Vrhovcu te modernizacija 
dvaju odvojaka u Vrtnoj i Vukovićevoj ulici.

Za javnu rasvjetu planirano je 120.000 
kuna (uz županijsku cestu Ivanec-Jerovec i 
u Preradovićevoj ulici), a dio sredstava pla-
niran je za regulaciju javne rasvjete u po-
dručjima povremenog stanovanja. U prora-
čunu za 2015. predviđeno je i 90.000 kuna za 
uređenje trgova i parkova (mali park, glavni 
gradski trg, uređenje javne površine kod 
Dječjeg vrtića) te 180.000 kuna za uređenje 
i opremanje dječjih igrališta. Uređenju grad-
skih groblja namijenjeno je ukupno 150.000 
kuna, dok je daljnjih 30.000 kuna osigurano 
za potrebe otkupa zemljišta u cilju realizaci-
je projekta na gradnji sustava prikupljanja i 
odvodnje otpadnih voda s područja aglome-
racije Ivanec.(ljr)

Zakonom o građevinskoj inspekciji koji 
je na snagu stupio 1. siječnja 2014. uređeno 
je obavljanje nadzora građenja, provedbe 
zahvata u prostoru koji nisu građenje i odr-
žavanja građevina od strane jedinice lokalne 
samouprave (grada ili općine), a sve u cilju 
zaštite javnog interesa u provedbi zakona i 
drugih propisa kojima se uređuju upravna 
područja gradnje i prostornoga uređenja. 

Pod zaštitom javnog interesa podrazumi-
jeva se obavljanje kontrole izvršavanja obve-
za stranaka koju obavlja komunalni redar. On 
kontrolira da li se osobe – stranke u postupku 
(fizičke i pravne) pridržavaju, odnosno, jesu li 
se pridržavale propisa kojima se uređuju po-
dručja gradnje i prostornoga uređenja. 

   Temeljem ovog Zakona, Upravni odjel 
za urbanizam, komunalne poslove i zaštitu 
okoliša Grada Ivanca obavlja nadzor u vezi 
s građenjem i izvođenjem radova koji se 
izvode na temelju rješenja koja se donose 
na osnovu propisa kojima se uređuje komu-
nalno gospodarstvo (Zakon o komunalnom 
gospodarstvu) te nad onima koji se izvode 

bez građevinske dozvole, glavnog projek-
ta ili drugog akta propisanog Pravilnikom o 
jednostavnim građevinama i radovima.

U provedbi nadzora komunalni redar 
ima pravo i obvezu narediti poduzimanje 
sljedećih mjera: uklanjanje ruševine zgra-
de, otklanjanje oštećenja pročelja i pokrova 
postojeće zgrade koja nisu nosiva konstruk-
cija, uklanjanje građevine, usklađivanje pro-
vedbe zahvata u prostoru koji nije građenje, 
uklanjanje zahvata u prostoru koji nije gra-
đenje, privremenu obustavu izvođenja ra-
dova, dovršenje vanjskog izgleda zgrade te 
izlaganje energetskog certifikata.

Kada komunalni redar utvrdi povredu 
propisa čije izvršenje je ovlašten nadzirati, 
obvezan je po službenoj dužnosti pokrenu-
ti upravni postupak i narediti odgovarajuće 
mjere u skladu sa Zakonom.   

Na temelju svega navedenog, obavješta-
vamo građane da će komunalno redarstvo 
Upravnog odjela za urbanizam, komunal-
ne poslove i zaštitu okoliša Grada Ivanca u 
okviru svog postupanja i danim ovlastima 
obavljati nadzor nad provedbom odredbi 
Zakona i drugih propisa, te donositi odgova-
rajuće mjere u skladu s ovim Zakonom.                                                                                                     

Edukacija za 
udruge: Od 
ideje do 
projekta

Na inicijativu Grada Ivanca, u 
suradnji s LaG-om Sjeverozapad 
u ivanečkoj Gradskoj vijećnici je 
u srijedu, 28. siječnja, održana 
praktična radionica naslovljena 
Od ideje do projekta, u čijem su 
radu sudjelovali predstavnici ci-
vilnih udruga s područja našega 
grada. Riječ je o programu odr-
žanom temeljem učestalih upita 
predstavnika udruga, koji su od 
Grada tražili da ih se kvalitetno 
educira o načinu pripreme i pri-

jave projekata na eU fondove.
Naime, poznato je da se tije-

kom 2015. godine očekuje otvara-
nje velikog broja natječaja i javnih 
poziva za dodjelu bespovratnih 
sredstava iz eU-fondova, prven-
stveno iz europskog socijalnog 
fonda, na koji će projekte moći 
prijaviti civilne i druge udruge. 

S obzirom na ograničene 
iznose sredstava i velik broj pri-
javitelja, udruge su informirane 
o tome što je sve potrebno učini-
ti kako bi njihov projekt „prošao“. 
a to znači – kako ga kvalitetno 
osmisliti, opravdati njegovu eko-
nomičnost i likvidnost te prika-
zati dugoročne pozitivne učinke 
na zajednicu. Stoga je glavni cilj 
bio da udruge usvoje takav način 
pripreme projekta i dobiju upute 
o tomu kako se aktivno uključiti u 
njihovu razradu i prijavu.

Nakon uvodnih  riječi mr. Lane 
Labaš, voditeljice tima za pra-
ćenje i prijavu projekata Grada 
Ivanca, o svemu tome nazočni-
ma su govorili predstavnici LaG-
a Mario željezić i emil Tkalec.(ljr)

Temeljem procjene troškova 
održavanja komunalne infra-
strukture na području grada 
Ivanca, programom koji je usvo-
jilo Gradsko vijeće u ovoj godini 
za te je namjene planirano 2,88 
milijuna kuna. Iskustva iz proš-
lih godina pokazuju da planirani 
prihodi od komunalne naknade 
(oko 2,2 milijuna kuna) i nakna-
da za korištenje javnih površina 
(plan je 100.000 kuna) ponovno 
neće biti dovoljni za pokrivanje 
svih potrebnih troškova. a to 

znači da će se, radi zadržavanja 
postojećeg komunalnog stan-
darda, i ove godine znatan dio 
troškova (blizu 600.000 kuna) 
morati pokriti iz ostalih prora-
čunskih prihoda.

U programu je milijun kuna 
planirano za održavanje neraz-
vrstanih cesta, dakle, za njihovo 

šljunčanje, najrazličitije poprav-
ke propusta, kanalica, slivnika, 
revizionih okana, ograda… U toj 
stavci su i sredstva predviđena 
za sanacije oštećenog asfalta, 

kao i za čišćenje jaraka, košnju 
bankina i sl. Za zimsku službu 
planirano je 350.000 kuna.

Nadalje, 451.000 kuna na-
mijenjeno je pokrivanju troško-
va čišćenja i održavanja javnih 
zelenih površina, dok je daljnjih 
67.000 planirano za održavanje 
čistoće na javno-prometnim po-

vršinama I., II. i III. gradske zone. 
Za održavanje spomenika plani-
rano je 20.000 kuna, isto toliko 
za sanaciju divljih deponija, dok 
je po 25.000 kuna namijenjeno 
čišćenju kanala i potoka Bistrice 
te održavanju cesta i javnih po-
vršina u gospodarskim zonama. 

Kapitalni trošak u ovom se-
gmentu svakako je javna rasvje-
ta, za čije je održavanje i pod-
mirivanje troškova električne 
energije planirano 1,19 milijuna 
kuna.(ljr)

PROGRAm ODRŽAVANJA KOmUNALNE INFRASTRUKTURE

Za održavanje infrastrukture 2,8 milijuna kuna

 ˝ Najviše novca, blizu 
1,2 milijuna, namijenjeno 
je pokrivanju troškova 
javne rasvjete

Grad Ivanec svakom polazniku 
edukaciju sufinancira sa 100 kuna
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GRAD IVANEC I LAG 
SJEVEROZAPAD 
Kako pripremiti i 
aplicirati projekte 
na fondove EU

GRADNJA Gradski Upravni odjel za urbanizam, komunalne poslove i zaštitu okoli-
ša upozorava građane na važne odredbe Zakona o građevinskoj inspekciji

Ovlasti komunalnog redara 
u vezi s nadzorom gradnje

 ˝ Gradovi i općine temeljem 
Zakona obavljaju nadzor 
građenja, nadzor provedbe 
zahvata u prostoru koji nisu 
građenje te održavanja građevina

U posao komunalnog redara ulazi i 
upozoravanje vlasnika objekata na 
obvezu uređenja pročelja zgrada               
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Ove godine nastavlja se gradnja 
nogostupa u jerovcu

PROGRAm GRADNJE OBJEKATA I UREĐAJA KOmUNALNE INFRASTRUKTURE

4,31 milijuna kuna za komunalnu infrastrukturu

O potporama za ruralni 
razvoj 10. veljače

Grad Ivanec u suradnji s LaG-
om novu radionicu priprema već 
10. veljače. S obzirom na to da su 
30. siječnja objavljeni natječaji 
za potpore za ulaganja u poljo-
privredna gospodarstva i za pot-
pore za ulaganja u preradu, mar-
keting i/ili razvoj poljoprivrednih 
proizvoda, svi poljoprivrednici, 
vlasnici OPG-ova, poduzetnici i 
svi ostali proizvođači poljopri-
vrednih proizvoda pozvani su 
na sudjelovanje kako bi se što 
kvalitetnije informirali o mo-
gućnostima kandidiranja i dobi-
vanja potpora za svoje projekte 
ruralnog razvoja.  Radionica će 
se održati u Gradskoj vijećnici 
Ivanec s početkom u 13 sati.(ljr)



8 1. II. 2015.IVANEČKE novine

Kad je riječ o plinu, vodi, zbri-
njavanju otpada, zimskoj službi, 
održavanju zelenih površina, o 
grobljima, parkiranju, tržnici ili 
pogrebnoj službi – adresa za sve 
to u pravilu je Ivkom. Tijekom 47 
godina svoga rada (osnovan je 
1968. kao Komunalna ustanova 
Ceste – vodovod, a nakon toga 
je u nekoliko navrata mijenjao 
svoj status i naziv, da bi od 1995. 
počeo poslovati pod današnjim 
imenom) ivanečki „komunalac“ 
posluje kao tvrtka koja građa-
nima pruža širok spektar ko-
munalnih i drugih usluga, bez 
čijeg bi kontinuiranog obavljanja 
svakodnevni život i kućanstava i 
grada naprosto stao. 

S obzirom na činjenicu da 
svojim uslugama pokriva pod-
ručje cijele bivše općine Ivanec 
te da na terenu ima oko 30.000 
korisnika koji očekuju da im se u 
svakom trenutku osigura visoka 
razina komunalnih usluga, ne 
čudi da je Ivkom, nekad s pravom, 
a nekad i ne, građanima dežurni 
krivac za puknute vodovodne 
cijevi, za ceste koje od snijega 
nisu očišćene dovoljno brzo, za 
groblja koja se ne održavaju baš 
onako kako bi građani željeli…

Kako bismo vam približili po-
slovanje Ivkoma, u ovom i slje-
dećem broju Ivanečkih novina toj 
temi posvećujemo šire priloge. 
Ono, što prije svega, valja znati, 
jest sljedeće: Ivkom je dioničko 
društvo kojemu je većinski vla-
snik Grad Ivanec s 58,57 posto 
udjela. Ostali suvlasnici su Grad 
Lepoglava (16 posto), Općina 
Maruševec (9,23 posto), Općina 
Bednja (8,28 posto), Općina Kle-
novnik (4,2 posto) i Općina Donja 
Voća (3,72 posto). 

Grad Ivanec, kao većinski vla-
snik tvrtke, putem Skupštine d.d.-
a kojoj je na čelu gradonačelnik 
Milorad Batinić, poslovanje Iv-
koma usmjerava na način da mu 
primarni cilj nije profit, već pruža-
nje što kvalitetnijih i sveobuhvat-
nijih komunalnih i drugih usluga 
našim građanima. Takav pristup 
osigurava se i putem Gradskog 
vijeća Ivanca koje, kao najviše 
gradsko predstavničko tijelo, dje-
luje i kao regulator u odobravanju 
cijena pojedinih usluga. 

U dogovoru s Gradom, tvrtka u 
svoje poslovanje postupno uvodi 
nove djelatnosti kojima zadovo-
ljava svakodnevne komunalne i 
druge potrebe građana (npr. po-
grebne usluge, zbrinjavanje ot-
pada u reciklažnom dvorištu, a u 
najavi je i više novih usluga), ali i 
Grada (putem Ivkoma Grad pro-
vodi pojedine kapitalne projekte). 
Na taj način Ivkom ostvaruje do-
bit iz koje financira razna investi-
cijska ulaganja te nabavlja novu 
opremu i vozila. 

Kako je strukturirano 
poslovanje Ivkoma? 
Ivkom d.d. zapošljava 72 rad-

nika u djelatnostima održavanja 
groblja i zelenih površina, zbri-
njavanja otpada, prijevoza po-
kojnika i prodaje grobne opreme, 
poslovanja tržnice, parkiranja te 
mehanizacije i građenja.

Ivkom d.d. ima i svoju „kće-
rinsku“ tvrtku. To je tvrtka Ivkom 
vode d.o.o. koja je, slijedom Za-
kona, s 1. siječnja 2014. morala 
biti izdvojena iz matične tvrtke. 
Zapošljava 16 radnika.  

Postoji i treća tvrtka, Ivkom 
plin d.o.o. Budući da, slijedom za-
kona, distribucija plina nije defini-
rana kao komunalna djelatnost, 
Ivkom plin morao je biti izdvojen 
iz sastava matične tvrtke te po-
sluje kao samostalno trgovač-
ko društvo u 100 – postotnom 
vlasništvu Ivkoma d.d. U njemu 
je zaposleno 6 radnika, dok 20 
radnika po pola radnog vremena 
rade u Ivkomu d.d. i Ivkom plinu. 

Sve spomenute tvrtke čine 
tzv. Ivkom grupu. Ona će, očekuje 
se, za 2014. godinu ostvariti 
blizu 40 milijuna kuna prihoda. U 
ovom broju novina bavimo se Iv-
komom d.d., dok ćemo u idućem 
izdanju šire govoriti o poslova-
nju Ivkom voda i Ivkom plina. 

Zbrinjavanje otpada
Dok je u mnogim sredinama 

provođenje novog Zakona o odr-
živom gospodarenju otpadom 
prošle godine bilo bolno, na po-
dručju grada Ivanca oko toga nije 
bilo nikakvih problema. Nakon 
što je Gradsko vijeće donijelo po-
trebne normativne akte, Ivkom je 
na terenu osigurao sve potrebno 
kako bi se zakonske odredbe 
mogle provoditi i u praksi.

-Primarna selekcija otpada 
na području grada Ivanca provo-
dila se još od 2008., tako da su 
lani, kada je odvojeno skupljanje 
postalo obveza, građani s ta-
kvim načinom prikupljanja na-
stavili kao s dijelom već usvoje-
ne prakse. U zbrinjavanju otpada 
napravili smo niz pozitivnih po-
maka. Postavljeni su dodatni 
spremnici za njegovo odvojeno 
prikupljanje, a u dvorištu Ivkoma 
uređeno je privremeno reciklaž-
no dvorište u koje građani mogu 
besplatno odložiti otpadni papir, 

metal, staklo, plastiku, tekstil te 
krupni komunalni otpad. Uz sim-
boličnu naknadu, kod nas mogu 
zbrinuti i biooptad. Zahvaljujući 
tome, kontinuirano se poveća-
vaju količine otpada koji završa-
vaju u reciklaži, dok se količine 
smeća na odlagalištu u Jerovcu 
smanjuju – ističe izvršni direktor 
Ivkoma d.d. Mladen Stanko. 

Uz potporu Grada koji se u 
Fondu za zaštitu okoliša i ener-
getsku učinkovitost kandidirao 
za dodjelu novca za nova komu-
nalna vozila, lani je Ivkom naba-
vio dva vozila – novog „smećara“ 
vrijednog 860.000 kuna te novi 
kamion – podizač za kontejnere, 

čija je vrijednost 1,1 milijun kuna. 
Ove godine na isti način kreće se 
u nabavu još jednog vozila. Ku-
pljen je i  kamion s dizalicom za 
zbrinjavanje biootpada, vrijedan 
220.000 kuna. Sve to učinjeno 
je u cilju što kvalitetnijeg zbri-
njavanja otpada i dakako, u cilju 
prilagodbe novom Zakonu.

U kolikoj se mjeri opravdanim 
pokazalo otvaranje reciklažnog 
dvorišta u krugu Ivkoma, poka-
zuju i podaci o odloženim količi-
nama otpada u 2014.

-U godini dana u dvorištu je 
odloženo gotovo 13 tona elek-
tričnog i elektroničkog otpada, 6 i 
pol tona metala, 4,7 tona tekstila, 

KOmUNALNI ŽIVOT  Dioničko društvo Ivkom, komunalna tvrtka u većinskom vlasništvu Grada Ivanca  

Tvrtka bez koje bi stao komunalni život u Ivancu i šire

Reciklažno dvorište građevinskog otpada
U suradnji s Gradom, Ivkom intenzivira pripreme za uređenje re-

ciklažnog dvorišta za građevinski otpad. Početak radova planiran 
je u proljeće, a zbog gorućih potreba na terenu, ono će se u funkciju 
nastojati staviti još tijekom ove godine.

U dvorište će se moći odložiti kompletan otpadni građevinski 
materijal, stolarija, čak i azbest kojeg će Ivkomove službe adekvat-
no zbrinuti. U vezi s tim projektom održano je mnoštvo sastanaka, a 
u tijeku su i dogovori koje Grad obavlja u cilju osiguranja odgovara-
juće parcele. Prostor predviđen za ukupno gospodarenje otpadom, 
uključujući i dvorište reciklažnog otpada, predviđen je i prostor-
no-planskom dokumentacijom. Reciklažno dvorište poslovat će 
po komercijalnom načelu. Dakle, dovezeni otpad će se na mosnoj 
vagi izvagati te odlaganje naplatiti po cjeniku. Uređenjem dvorišta 
građevinskog otpada Grad Ivanec uvrstit će se među prve jedinice 
lokalne samouprave na području Varaždinske županije s riješenim 
prostorom za odlaganje svih vrsta građevinskog otpada.

 Sanacija deponija u Jerovcu jedan je od najvrednijih 
takvih zahvata na području sjeverne Hrvatske

Bez dugova i nepod-
mirenih obveza
-Ivkom je među rijetkim 

tvrtkama koje se mogu pohva-
liti da nisu opterećene nika-
kvim kreditima te da nemaju 
nepodmirenih obveza prema 
dobavljačima. No ono što ima-
mo jesu visoka nenaplaćena 
potraživanja. Korisnici nam 
duguju oko 6 milijuna kuna po 
svim osnovama – za utrošeni 
plin, vodu, odvoz smeća, grob-
ne naknade... To je velik novac, 
koji i nas sputava u realizaciji 
poslovnih planova. Potraživa-
nja pokušavamo naplatiti na 
razne načine. Na žalost, kad 
druge nema, moramo pokre-
tati i tužbe, a trenutačno ih je 
u postupku 148 za vodu i 80 za 
plin. S obzirom na to da su nam 
napuci vezani uz tematiku ot-
pisu dugova pojedinim građa-
nima tek stigli, o tome ćemo se 
očitovati naknadno – poručuje 
izvršni direktor Ivkoma Mladen 
Stanko.(ljr)
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Mladen Stanko, izvršni 
direktor Ivkoma d.d.

Mirjana Skroza, voditeljica 
Sektora komunalnih poslova 

U mjesec dana u Ivkomovu dvorištu prikupi se oko 2,5 
tone PET ambalaže, koju potom odvozi Čistoća

Prije odvoza, radnici odvajaju karton od običnog papira

komunal

 ˝ Grad Ivanec 
putem Skupštine 
poslovanje Ivkoma 
usmjerava na način 
da mu primarni cilj ne 
bude profit, već što 
kvalitetnije zadovo-
ljavanje komunalnih 
potreba građana



91. II. 2015. IVANEČKE novine

blizu 7 tona guma, 10 tona sta-
kla i isto toliko krupnog otpada, 
5,3 tona plastike… Prikupljeno 
je 29,5 tona papira te gotovo 129 
tona biooptada. Najveći je rast 
količina papira, a sve više priku-
pljaju ga poslovni subjekti koji ga 
više ne odlažu u obično smeće. U 
krugu Ivkoma prikupljene količine 
otpadnog papira selektiramo na  
karton i ostali papir, a nakon toga 
odvozimo ga na recikliranje u 
tvrtku Hamburger Recycling ens 
u Svetu Helenu – ističe Mirjana 
Skroza, voditeljica Sektora komu-
nalnih poslova. 

O tomu koliko su građani pri-
hvatili odvajanje otpada poka-
zuje i podatak da se, primjerice,  
kontejner namijenjen elektron-
skom i elektroničkom otpadom 
preko vrha napuni za tjedan 
dana, pa ga koncesionar, DUMa 
elektronika iz Varaždina, u pravi-
lu prikuplja svakog tjedna. 

Naručeno dodatnih 68 
kontejnera
   U krugu Ivkoma zatekli smo 

i radnike varaždinske Čistoće, 
koja preuzima PeT ambalažu. 
Ta se vrsta reciklažnog otpada 
preuzima jednom mjesečno, a u 
prosjeku skupi je se oko 2,5 tone. 
Riješeno je i pitanje zbrinjava-
nja biooptada; granje, božićne 
borove i sve drugo što se može 
podvesti pod tu vrsta otpada u 
Ivkomovu dvorištu preuzima va-
raždinski Univerzal i  odvozi za 
potrebe bioenergane.

U suradnji s Gradom Ivancem, 
Ivkom kontinuirano provodi nove 
aktivnosti na proširenju usluga i 
unapređivanju sustava zbrinja-
vanja otpada. S obzirom na to da 
su naši građani odvojeno sku-
pljanje prihvatili iznimno dobro, 
pa su i oni sami apelirali da se na 
pojedinim lokacijama broj spre-
mnika poveća, Grad Ivanec već je 
od Fonda zatražio novčanu pot-
poru za nabavu novih spremnika 
i to 48 kontejnera od 1.100 litara 
za odlaganje papira i plastike te 
još 20 kontejnera jednake za-

premnine za odlaganje stakla. 
Procijenjena vrijednost nabave 
je 130.000 kuna (bez PDV-a). 

   Usporedo s time, od Fonda 
je zatražena i potpora za sufi-
nanciranje dorade tehnološkog 
projekta reciklažnog dvorišta 
te za nabavu opreme za njego-
vo stavljanje u funkciju, za što 
će biti potrebno blizu 600.000 
kuna (bez PDV-a). Poznato je da 
je uređenje reciklažnog dvorišta 
planirano na području sadaš-
njeg odlagališta otpada u Jerov-
cu i njegov projekt sastavni je 
dio cjelovitog projekta sanacije 
s nastavkom odlaganja i planom 
zatvaranja tamošnjeg deponija. 

Odlagalište komunal
nog otpada u Jerovcu
Provedbu projekta sanacije 

odlagališta u Jerovcu, ukupno 
vrijednog više od 9,6 milijuna 
kuna, Grad Ivanec povjerio je 
Ivkomu. Sanacija se izvodi po 
etapama, a prošle godine na 

odlagalištu su obavljeni radovi 
vrijedni 1,26 milijuna kuna. Riječ 
je o golemom projektu, jednom 
od najvrednijih takve vrste na 
sjeveru Hrvatske.

Od tri predviđene kazete za 
odlaganje otpada, jedna je na-
punjena te potom zatvorena i 
sanirana po svim propisanim 
standardima. U drugu se odlaže 
svježe smeće, a sagrađena je i 
treća kazeta, koja još nije u upo-
rabi. Odlagalište je opremljeno 
propisanom infrastrukturom 
(odvodnja, otplinjavanje), sa-
građena je pristupna cesta, kao 
i cesta s obodnim kanalom te 
ograda oko cijelog deponija. 

Obavljaju se i pripreme za 
asfaltiranje prostora budućeg 
reciklažnog dvorišta, a s Gradom 
i Fondom u tijeku su dogovori za 
nabavu mosne vage nosivosti 30 
tona, za izvođenje elektroinsta-
laterskih radova te za postavlja-
nje solarnih panela na zgradu u 
krugu odlagališta. Cilj je urediti 

centralno reciklažno dvorište 
na kojemu će se po istom načelu 
kao sada u privremenom dvori-
štu u krugu Ivkoma, moći dovo-
ziti i odlagati razne vrste otpada 
namijenjene reciklaži.

Pogrebna služba 
U Ivkomu ističu da se uvođe-

nje djelatnosti prijevoza pokoj-
nika i prodaje pogrebne opreme 
pokazalo odličnim poslovnim 
potezom. Ivkom građanima nudi 
kompletnu uslugu, od osigura-
nja grobnog mjesta za preminu-
le, prijevoza pokojnika iz zemlje 
ili inozemstva,  nabave lijesa i 
prateće opreme, pa do glazbe, 
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KOmUNALNI ŽIVOT  Dioničko društvo Ivkom, komunalna tvrtka u većinskom vlasništvu Grada Ivanca  

Tvrtka bez koje bi stao komunalni život u Ivancu i šire

Josip Grđan, voditelj RJ Pogrebna oprema: Izbor i 
cijene pogrebne opreme usklađeni su s platežnim 
mogućnostima građana

Lani nabavljeno vozilo za zbrinjavanje biootpada 
vrijedno je 220.000 kuna

Željko Kraš, voditelj Meha nizacije i građenja: U skladištu 
je trenutno oko 40 tona soli za posipavanje cesta

U tijeku su pripreme za 
uređenje reciklažnog 
dvorišta, za izvođenje 
elektroinstalaterskih 
radova  i za postavljanje 
solarnih panela na zgradu

komunal

osmrtnica, cvijeća i ukopa. Izbor 
opreme i cijene usklađeni su s pla-
težnim mogućnostima građana. 

-Kad je riječ o cjenovnoj kla-
si, građani se najčešće odlučuju 
za ljesove srednje vrijednosti, a 
takvi u prosjeku stoje oko 2.200 
kuna. U prodaji su i nešto skuplji 
ljesovi koje žargonski nazivamo 
„francuzima“ (šesterokutni), od 
3.000 do 3.500 kuna, a imamo i 
visoku klasu, tzv. „amerikance“, 
koji stoje oko 7.500 kuna. Gra-
đanima puno znači što u tužnim 
trenucima gubitka svojih naj-
dražih na jednom mjestu mogu 
dobiti kompletnu uslugu. Omo-
gućujemo im otplatu (i grobnog 
mjesta i pogrebne opreme) na 
šest rata  – ističe voditelj RJ Po-
grebne opreme Josip Grđan. 

-Građani sve više koriste 
usluge Ivkoma, pa tako u ovom 
trenutku naša tvrtka obavlja iz-
među 85 i 90 posto pogreba na 
području Ivanca, Lepoglave i Do-
nje Voće. Poslovanje je transpa-
rentno, naručitelji točno znaju 
koliko stoji koja usluga - nagla-
šava Grđan. Na grobljima kojima 
upravlja Ivkom (četiri ivanečka 
gradska groblja, tri na području 
Lepoglave te jedno u Donjoj 
Voći) godišnje se obavi oko 350 
ukopa. Od te je djelatnosti proš-
le godine tvrtka ostvarila oko 
700.000 kuna prihoda. Kako bi je 
dalje mogli razvijati i zadovoljiti 
zahtjeve građana, Ivkom je na-
bavio još jedno specijalno vozilo 
za prijevoz pokojnika, vrijedno 
240.000 kuna.

O problematici održavanja 
i uređenja groblja na području 
Ivanca opširnije govorimo u po-
sebnim prilozima koje također 
objavljujemo u ovom broju Iva-
nečkih novina.

Parkiranje, mehaniza-
cija i građenje, zelene 
površine…
   U sklopu Ivkoma d.d. još je 

nekoliko djelatnosti – parkira-
nje, održavanje zelenih površina, 
tržnica te mehanizacija i građe-
nje. Poznato je da je djelatnost 
naplate i kontrole parkiranja po-
krenuta radi optimalnog uređe-
nja prometa u gradu Ivancu. Te 
poslove obavlja troje zaposle-
nih, a pod naplatom je trenutač-
no oko 700 parkirnih mjesta. Od 
te djelatnosti ove se godine oče-
kuje blizu 600.000 kuna prihoda. 

Što se tiče održavanja zele-
nih površina, za te poslove Iv-
komu se sredstva osiguravaju 
u proračunu Grada Ivanca. Za 
čišćenje i održavanje 58.850 

četvornih metara travnjaka i 
25.860 „kvadrata“ korovišta te 
svakodnevno uklanjanje smeća 
sa zelenih površina, za košnju, 
sadnju cvijeća i ukrasnog grmlja 
te druge poslove predviđeno je 
560.000 proračunskih kuna. 

   Radna jedinica Mehanizacija 
i građenje obavlja cijeli niz gra-
đevinskih i srodnih poslova, od 
održavanja nerazvrstanih cesta, 
gradnje komunalne infrastruk-
ture i priključaka za Ivkom plin 
i Ivkom vode do raznih bravar-
skih poslova, sanacije oštećenja 
na cestama, gradnje igrališta 
i zimske službe. U gradskom 
proračunu za rad zimske službe 
osigurano je 350.000 kuna, a na 
njen izvedbeni program sugla-
snost je dalo Gradsko vijeće. 

Zimska služba
Izvedbenim programom defi-

nirane su sve pojedinosti zimske 
službe – organizacijska shema 
ustroja, nadležnosti i odgovor-
nosti, raspored mjesta stalne pri-
pravnosti, karta cestovne mreže, 
raspored mehanizacije, opreme, 
materijala za posipavanje, radne 
snage, raspored dežurstva itd.

-Zimska služba operativno 
djeluje iz baze u Ivkomu i ima 
organizirano stalno 24-satno 
dežurstvo. U u prvom, drugom 
i trećem prioritetu čišćenja više 
je od 60 ulica, nogostupa, od-
vojaka i parkirališta u Ivancu te 
još 12 parkirališta pod naplatom. 
Čistimo još oko 150 dionica ne-
razvrstanih cesta i odvojaka u 
gotovo svim mjesnim odborima 
na području grada Ivanca. Za 
posipavanje ulica planiramo s 
oko 50 tona soli i 150 tona rizle 
- ističe  željko Kraš, rukovoditelj 
Sektora Mehanizacije i građenja 
te naglašava da je na Ivkomovu 
skladištu trenutačno pohranje-
no oko 40 tona soli. 

U sklopu intenzivne moder-
nizacije voznog parka Ivkoma 
d.d., nije zaobiđena ni zimska 
služba. Prošle godine nabavlje-
na je nova ralica kojom je opre-
mljen već spomenuti autopodi-
zač. Tako, zapravo, jedno vozilo 
ima dvojaku svrhu: zimi je ralica, 
a redovito se rabi za skupljanje 
otpada. Usto, ove se godine pla-
nira i nabava još jednog rovoko-
pača. Koliko se u Ivkomu ulaže u 
osuvremenjivanje voznog parka, 
najbolje pokazuje podatak da je 
u zadnjih pet godina nabavljeno 
tridesetak(!) raznih vozila i stro-
jeva, za što je utrošeno preko 6 
milijuna kuna, i to bez ikakvog 
zaduženja.(ljr)
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Izložba je bila i prilika za osvrt 
na jubilarnu 130. obljetnicu prvog 
spominjanja čitaonice u Ivancu u 
Pravilima čitaoničkog društva 
„Hrvatska čitaonica“ iz 1885. go-
dine. -Za taj podatak možemo 
zahvaliti ivanečkom arhivistu i 
povjesničaru crkvene povijesti 
Metodu Hrgu koji je, radeći na 
sređivanju Kaptolskog i Nadbi-

skupskog arhiva u Zagrebu, pro-
našao u cijelosti sačuvana Pravi-
la čitaoničkog družtva Hrvatska 
čitaonica u Ivancih. Fotografije 
izvornog dokumenta danas se 
čuvaju u Zavičajnoj zbirci Knjiž-
nice, a za tu smo ih priliku izložili 
na Odjelu za odrasle gdje ih svi 
korisnici mogu vidjeti i pročitati. 
Pravila su donesena 15. siječnja 

1885. godine, a 13. svibnja po-
tvrdila ih je i Kraljevska hrvatsko 
slavonska zemaljska vlada. U 
Pravilima se ističe kako je svrha 
društva bila promicanje druš-
tvenosti i opće korisnih znanja 
i svakako potvrđuju i govore u 
prilog duge tradicije čitanja u 
Ivancu – naglasila je ravnateljica 
Knjižnice prof. Marina Grudenić.

U prostorijama Udruge umi-
rovljenika u ivanečkoj Gajevoj 
ulici u srijedu je, 28. siječnja, 
održano predavanje na temu ži-
vjeti s alzheimerom. Predavanje 
je organizirala Udruga osoba s 
mentalnom retardacijom Iva-
nečko sunce, a o brojnim spe-

cifičnostima bolesti te poslje-
dicama kojima ona rezultira za 
oboljelu osobu, kao i o načinima 
na kojoj se prema njoj trebaju 
postaviti članovi obitelji obolje-
lih, govorila je patronažna se-
stra Doma zdravlja Varaždinske 
županije Valerija Brlek.(ljr)

Socijalno ugroženim kate-
gorijama građana, bolesnima 
i nemoćnima, nezaposlenima, 
osobama s invaliditetom, djeci 
i mladima te građanima stari-
je dobi, u 2015. godini iz grad-
skog će se proračuna pomoći s 
ukupno 620.500 kuna. Više od 
trećine te svote, 215.000 kuna, 
utrošit će se na podmirenje di-
jela troškova stanovanja oso-
bama koja ta prava ostvaruju 
temeljem Zakona o socijalnoj 
skrbi. To znači da će se obitelji-
ma i samcima koji ostvaruju to 
pravo pomagati u podmirivanju 
troškova struje, grijanja, vode i 
odvodnje, najamnine i komunal-
ne naknade. U odobravanju ta-
kvih pomoći Grad usko surađuje 
s Centrom za socijalnu skrb.

Neće biti zaobiđene ni druge, 
socijalno i dobno najosjetljivije 
skupine građana. Za potporu 
udrugama umirovljenika koje 

djeluju na našem području, 
Grad je predvidio pomoć od 
36.750 kuna. Udrugama osoba 
s invaliditetom pomoći će se s 
45.000 kuna, dok je za pakete 
i božićno druženje najstarijih 
stanovnika (starijih od 76 go-
dina) u proračunu osigurano 
90.000 kuna. Za jednokratne 
novčane pomoći i pomoći u 
naravi po hitnim zahtjevima 
rezervirano je 30.000 prora-
čunskih kuna, za pomoć u kući 
starim osobama 13.700, za su-
financiranje prehrane učenika u 
osnovnim školama 8.000 kuna 
te još 5.000 za sufinanciranje 
maturalnih i đačkih putovanja. 
Još 67.000 kuna namijenjeno je 
sufinanciranju nabave ogrjeva. 
Riječ je inače o sredstvima koja 
dodjeljuje Varaždinska župa-
nija, no budući da prolaze kroz 
gradski proračun, u njemu mo-
raju biti i prikazana.(ljr)

Savjet mladih Grada Ivanca 
u mandatu od 2015. do 2018. 
vodit će predsjednik Nikola 
Sedlar sa svojom zamjenicom 
Dunjom Belščak. To su jedno-
glasno odlučili članovi novoi-
zabranog Savjeta mladih koji su 
se na svojoj osnivačkoj sjednici 
u petak, 23. siječnja, okupili na 
poziv predsjednika Gradskog 
vijeća ede Rajha. Uz njega, 
mladima su na izboru čestitke 
uputili i gradonačelnik Milorad 
Batinić, članica Gradskog vijeća 
Katica Levanić i pročelnica za 
opće poslove i društvene dje-
latnosti Marina Držaić, koja ih je 
kratko uputila u njihove obve-
ze te ih obavijestila da u svom 
radu, među ostalim, imaju punu 
logističku potporu Grada.

Izražavajući nadu da će 

suradnja Savjeta s gradskim 
čelnicima i službama biti plo-
donosna, mladima se obratio i 
gradonačelnik Batinić:

-Imajte stav! Grad je otvoren 
prema novim razmišljanjima i 
idejama koje dolaze od mladih.  
Spremni smo podržati vašu 
prijedloge, jer vi ste ti koji ćete 
i ubuduće promišljati razvoj na-
šega grada. Pozivam vas da se, 
među ostalim, uključite u pred-
stojeću raspravu o idejnom 
uređenju gradske špice. Vi sami 
kažite kakvu špicu želite – ape-
lirao je gradonačelnik.

Na svojoj osnivačkoj sjednici 
mladi su donijeli Poslovnik te 
potom položili prisegu. Nakon 
zahvale novoizabranog vod-
stva, Savjet mladih održao je 
svoju prvu sjednicu.(ljr)

Velika dvorana stare škole u 
Stažnjevcu u subotu i nedjelju, 
24. i 25. siječnja, bila je skoro pa 
pretijesna za brojne posjetitelje 
iz mjesta i okolice koji su pohrlili 
po svoju dozu smijeha i dobrog 
raspoloženja uz sočan, narod-
ski humor što pršti iz nastupa 
pučkih teatara. a na ovogodiš-
njim, petim po redu Stažnje-
večkim danima glume, toga nije 
nedostajalo, to više ako se zna 
da su domaćini  i organizatori  
iz Kulturno umjetničke udruge 
Stažnjevec u dva dana uspjeli 
dovesti čak 11 pučkih kazališnih 
družina. 

Jer, rekoše, interes gostiju 
za dolazak u Stažnjevec bio je 
tako velik da su ponude bili pri-
siljeni odbijati, ali i unatoč tomu 
program je na kraju bio toliko 
„nabijen“ da su zamalo odlučili 
iz njega isključiti – sami sebe! 
Srećom, to se nije dogodilo, pa 
su Stažnjevčani na kraju ipak 
imali prilike i od srca se nasmi-
jati protagonistima što ih ti-
pičnim humorom njihova kraja 
zabavljaju već godinama. Inače, 

u dvodnevnom programu svoje 
su predstave izvele udruge iz 
Svetog Đurđa, Vidovca, Bedeni-
ce, Sračinca, Svetog Petra, Reke, 
Hrašćana, Hrastovskog, Jesenja, 
Lepoglave, Voće, Koprivničkog 
Sigeca i Stažnjevca. 

Na Dane glume svratio je i 
gradonačelnik Milorad Batinić. 
Pozdravljajući brojne okupljene 
posjetitelje i čestitajući doma-
ćinima na organizaciji kulturne 
manifestacije koja je ujedno 

PREDAVANJE
Živjeti s Alzheimerom
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PUČKA KOmEDIJA  Stotine posjetitelja na 5. danima glume u Stažnjevcu

mještane do suza 
nasmijalo 12 skupina 
iz četiri županije

 ˝ Pozdravljajući posjetitelje, gradonačelnik 
M. Batinić najavio je radove na energetskoj 
obnovi stare mjesne škole
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FOTOGRAFIJA Prva samostalna izložba ivanečkog fotografa 

Ivanečki kontrasti Zorana Stanka
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Ivanečki kontrasti – kaleidoskop boja u fotoobjektivu Z. Stanka

U Gradskoj knjižnici Gusta-
va Krkleca u četvrtak je, 15. si-
ječnja, otvorena fotografska 
izložba ivanečkog fotografa 
Zorana Stanka. Riječ je o prvoj 
samostalnoj izložbi kojom je taj 
mladi autor svoje stvaralaštvo 
predstavio Ivancu. Izloženo je 
16 fotografija s motivima Ivanca 
i ivanečkih pejzaža u različitim 
godišnjim dobima i vremenskim 
uvjetima, koje sve zajedno pri-
kazuju naš grad u kaleidosko-
pu boja i kontrasta, zbog čega 
i izložba nosi naziv – Ivanečki 
kontrasti. Obraćajući se brojnoj 
publici, autor je ukratko opisao 
kako i kada su nastale izložene 
fotografije te zahvalio svima 
koji su mu pomogli u pripremi i 
postavljanju izložbe. 

Inače, magistar politologije 
po struci, Z. Stanko fotografijom 

se bavi još od dječačke dobi, a 
tijekom godina je, spajanjem 
svoja dva najdraža hobija - fo-
tografije i planinarenja - stasao 
u vrsnog fotografa čije su sjaj-
ne fotografije zaokupile, među 
ostalim, i pažnju urednika ka-
lendara National Geographic 

Hrvatska. Mladi fotograf ned-
vojbeno se može svrstati u 
recentne sljednike bogate i 
ugledne ivanečke fotografske 
tradicije.

Izložba se može razgleda-
ti u radnom vremenu ivanečke 
knjižnice.

130 obljetnica prvog spominjanja čitaonice u Ivancu

mLADOST  Osnivačka skupština Savje-
ta mladih Grada Ivanca

Na čelu Savjeta Nikola 
Sedlar i Dunja Belščak
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PROGRAm JAVNIH POTREBA U 
SOCIJALNOJ SKRBI
Potrebama najugroženijih 
građana 620.500 kuna

PREDSJEDNIČKI IZBORI U IVANCU
Josipoviću 70,15 posto

U drugom krugu predsjedničkih izbora birači s područja 
grada Ivanca dr. Ivi Josipoviću poklonili su 70,15 posto gla-
sova (u prvom krugu 56,93 posto), naspram Kolinde Grabar 
Kitarović koja je osvojila 29,85 posto glasova birača. Time se 
Ivanec pridružio sjeveru Hrvatske koji je Josipoviću izrazio 
plebiscitarnu podršku. Od ukupno 11.355 birača upisanih u bi-
račke spiskove na području grada Ivanca, na izbore ih je izašlo 
6.944 ili 61,15 posto. Važećih biračkih listića bilo je 97,75 posto.
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U suradnji s HaK-om i Policijskom po-
stajom Ivanec, 70-tak mališana Dječjeg 
vrtića Ivančice sudjelovalo je u edukativ-
nom prometno – preventivnom progra-
mu  Vidi i klikni. Pod stručnim vodstvom 
HaK-ovih edukatora, mališani u dobi od 
6 godina svladavali su elemente sigur-
nijeg prelaska ceste preko zebre sa i bez 

semafora, prelazak preko neobilježenog 
pješačkog prijelaza, prelazak ceste iz-
među dva parkirana automobila te pra-
vilno ponašanje kao suputnika u autu, 
odnosno, korištenja auto sjedalice i si-
gurnosnog pojasa.

žuti autići, kao didaktička pomagala, 
posebno su oduševili male ivančice, kao, 

uostalom, i HaK-ova maskota Haki, koji ih 
je upozoravao na sve opasnosti koje vre-
baju putnike u vozilu. Na maštovita dječja 
pitanja odgovarao je i načelnik PP Ivanec 
Boris Divjak.     Zahvaljujući ovakvim radio-
nicama, i polaznici Dječjeg vrtića Ivanec već 
od malih nogu dobivaju vrijedna znanja o 
svom sigurnom sudjelovanju u prometu. 

Kulturi 4,2 milijuna kuna 
iz gradskog proračuna i 
državnih donacija

Iza ivanečkog plesnog para 
Ivane Matić i Matea Mudri, čla-
nova varaždinskog Plesnog 
studija Takt, uspješna je natje-
cateljska 2014. godina. Na na-
tjecanju u Gorišnici osvojili su 
prvo mjesto u kategoriji stan-
dardnih plesova, dok su u kate-
goriji latinoameričkih plesova, 
kao jedini hrvatski plesači, bili 
peti. Konkurenti su im bili najbo-
lji slovenski parovi koji godina-
ma postižu visoke plasmane na 
svjetskoj razini.

Nastupili su i na državnom 
natjecanju RH u Garešnici, 
gdje su u kombinaciji deset 
latinoameričkih i standardnih 
plesova bili deseti. Ipak, to je 

velik uspjeh zna li se da Ivana 
i Mateo zajedno treniraju tek 
godinu dana. Prethodno su se 
natjecali i u Samoboru, gdje 

su u disciplini standardnih 
plesova – kategorija C, osvo-
jili srebro, a onda i u Rogaš-
koj Slatini, gdje su u kristalnoj 
dvorani termi Rogaška obranili 
koji mjesec prije toga osvojeno 
prvo mjesto.

   Ivanečki plesni par nastupio 
je i na turniru u varaždinskom 
Graberju, gdje je još jednom 
obranio prvo mjesto u svojoj 
kategoriji odraslih C u stan-
dardnim plesovima. Ukupno su 
sudjelovali na deset turnira te u 
kategoriji standardnih plesova 
osvojili devet zlatnih i jednu sre-
brnu medalju. Uz ovakve rezul-
tate, smiješi im se sjajna plesna 
budućnost.(N. Nišević)

DJEČJI VRTIĆ IVANČICE U suradnji s HAK-om i Policijskom postajom

mališani u preventivnom programu Vidi i klikni
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PUČKA KOmEDIJA  Stotine posjetitelja na 5. danima glume u Stažnjevcu

Stažnjevečka kulturna manifestacija ove je godine 
obilježila svoj petogodišnji jubilej
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proslavila svoj prvi, petogodiš-
nji jubilej, gradonačelnik je na-
javio i ovogodišnje radove na 
energetskoj obnovi  stare škole 
u Stažnjevcu, što će rezultirati 
njenim preuređenjem u mode-
ran društveni dom. a to znači da 
su ovogodišnji Dani glume za-
dnji put organizirani u dotraja-

lim prostorima te da će se iduće 
godine – bude li sve proteklo u 
skladu s planiranom dinami-
kom – 6. dani smijeha u Sta-
žnjevcu održati u građevinski 
i energetski moderniziranom, 
funkcionalnom domu, kakav i 
priliči suvremenim potrebama 
građana.(ljr)

PROGRAm JAVNIH POTREBA U KULTURI

Tijekom 2015. godine izdva-
janja za kulturu na području 
grada Ivanca planirana su u 
iznosu od 4,22 milijuna kuna. 
Najveći dio od toga, nešto više 
od 3 milijuna kuna (2 milijuna iz 
državnog i milijun kuna iz grad-
skog proračuna), namijenjen 
je radovima na rekonstrukciji i 
adaptaciji Muzeja planinarstva 
Ivanec. Daljnjih 474.000 kuna 
osigurano je za financiranje 
Gradske knjižnice i čitaonice, 
dok je 122.000 kuna planirano 
za sufinanciranje djelatnosti 
Pučkog otvorenog učilišta i re-
konstrukciju kinodvorane. 

Grad je za 2015. povećao 
iznos sredstava namijenjenih 
kulturno-umjetničkom ama-
terizmu. Umjesto dosadašnjih 
140.000 kuna na godinu, kul-
turnim udrugama odsad je na-
mijenjeno 186.000 kuna.

Održavanje raznih kultur-
no-zabavnih manifestacija 
(Dan grada, blagdani) finan-
cirat će se s 270.000 kuna, za 
kapitalne donacije župama 
planirano je 35.000 kuna, za 
zaštitu i održavanje spomeni-

ka 25.000, za etnokuću u Be-
dencu 10.000 kuna. Za retros-
pektivnu izložbu ivanečkog 
fotografskog doajena Petra 
Jagetića koja će se potkraj ove 
godine održati u zagrebačkom 
Muzeju za umjetnost i obrt, 
namijenjeno je 60.000 kuna, 
od čega se 44.000 kuna oče-
kuje iz državnog proračuna.

Programom javnih potreba 
u kulturi određene su i manife-
stacije od značaja za Grad Iva-
nec, što znači da će one imati 
prednost u financiranju. To su 
Dani grada Ivanca, Draga do-
mača rieč, Ivonjski fašink, Iva-
nečki rudarski dani, Međuna-
rodna smotra dječjeg folklora, 
Margetje, Stažnjevečki dani 
glume, Seoske igre u Salinov-
cu, Dani bedijenske lončarije, 
Festival duhovne glazbe, Vi-
teški turnir u Ivancu, Trebitva 
kuruze i Nikolinje. No, to ne 
znači da će bez potpore ostati 
niz drugih manifestacija što ih 
organiziraju udruge. Naprotiv, 
potpora za njihovo održavanje 
osigurat će se iz sredstava na-
mijenjenih radu udruga.(ljr)
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130 obljetnica prvog spominjanja čitaonice u Ivancu

PLES Ivanečki plesni par Ivana Matić i Mateo Mudri

Uz 9 zlata budućnost je njihova
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Turistička zajednica grada 
Ivanca dostavila je podatke 
vezane uz turističke posjete i 
evidenciju broja noćenja ostva-
renih na području našega gra-
da u 2014. godini. Ukupno je 
registrirano 1.789 dolazaka te 
3.084 noćenja turista, od čega 
je najviše ostvario hotel Orion. 

Usporedi li se to s 2013. 
– kada su na razini Hrvatske 
dolasci povećani 5 posto, a 
broj noćenja  2 posto, dok je u 
Varaždinskoj županiji broj do-
lazaka bio veći 9 posto, a broj 
noćenja 3 posto – na području 
grada Ivanca usporedne brojke 
puno su povoljnije. Potvrđuju to 
i službeni podaci o porastu do-

lazaka za 14 te o broju noćenja 
za 24 posto, čemu treba pribro-
jiti još 11 posto osoba koje su 
oslobođene plaćanja boravišne 
pristojbe. 

No, valja naglasiti da služ-
benim podacima nisu obuhva-
ćeni parametri posjećenosti 
Ivančici i Planinarskom domu 
na Ivančici, Friščićevu mlinu, 
OPG-ima Levanić i Jelenice, 

glavnim manifestacijama (Dani 
grada, Margetje, Gljivarijada, 
Rudarski dani, Ivanec kuha, 
Putovima vitezova ivanovaca, 
Kretanje – zdravlje ...) kao i ski-
jalištu Jarki i drugim lokaliteti-
ma, tako da se sa sigurnošću 
može zaključiti da su stvarne 
brojke i postoci rasta daleko 
veći.

-Temeljem službenih po-
dataka i neslužbenih procje-
na, broj stvarnih posjeta na 
području grada procjenjujemo 
na oko 40.000 na godinu. Isto 
tako, analiza službenih brojki 
pokazuje da su u razdoblju od 
2006. do 2014. posjeti i noće-
nje Ivancu povećani oko 1.100 
posto. Dakako da nam ovakve 
brojke pobuđuju optimizam i 
umjereno zadovoljstvo, no sve 
to još je daleko od željenog - 
ocjenjuje voditelj TZ-a Boris 
Jagetić Daraboš. 

Mogućnost daljnjeg ra-
zvoja vidi u postojanju realnih 
osnova, potencijala i perspek-
tiva za budući razvoj turizma 
s konkretnim cjelogodišnjim 
turističkim proizvodima i sa-
držajima, što i jest jedan od 
primarnih ciljeva Ministarstva 
turizma u sklopu projekta Hr-
vatska 365.     

TURIZAm TZ grada Ivanca objavila podatke o turističkom 
prometu u 2014.

Procjena: Ivanec i okolica 
godišnje imaju oko 
40.000 posjeta

 ˝ Analiza službenih 
podataka pokazuje 
da je turistički promet 
od 2006. do 2014. 
na našem području 
porastao 1.100 posto

Službene brojke o rastu turističkih posjeta raduju, no sve 
to još je daleko od željenog
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Gotovo 400 živih izložaka – 
129 kunića, 125 egzotičnih ptica, 
stotinu golubova i tridesetak pe-
radi – solidna je bilanca jubilarne 
30. međudruštvene izložbe ma-
lih životinja što je u organizaciji 
Društva uzgajatelja malih živo-
tinja Fauna prvog ovogodišnjeg 
vikenda održana u sportskoj 
dvorani OŠ Ivanec. 

Budući da su joj se pridruži-
li i izlagači iz Ptuja i Miklavža, 
izložba je dobila i karakter 
međunarodne. Usprkos velikoj 
krizi koja se negativno odra-
žava na entuzijazam uzgaji-
vača, Fauna ipak ima razloga 
za zadovoljstvo ovogodišnjom 
izložbom. Potvrđuje to i poda-
tak da je izlagalo 39 uzgajiva-
ča, a izložbu je obišlo oko 1.300 
posjetitelja.

-Na žalost, gospodarska 
kriza, pad kupovne moći i novi 
propisi koji su postrožili i uzga-
jivačima povisili troškove vezane 
uz preglede i prateću dokumen-
taciju malih životinja razlozi su 
koji destimuliraju uzgajivače u 

sudjelovanju na izložbama, a sve 
je više i onih koji odustaju od uz-
goja. Razmišljamo i o tome kako 
u društvo privući mlađe ljude, 
kako ih zainteresirati za nešto 
tako lijepo kao što je uzgoj po-
jedinih vrsta ptica, golubova, ku-
nića i drugih vrsta – otkriva nam 
uzgajivač kunića orijaša Boris 
Dukarić. 

Da to nije nemoguća zada-
ća, svojim primjerom svjedoči 
predsjednik Faune Nenad Kola-
rek, iz „garde“ mlađih članova, 
koji se također bavi uzgojem 
sivih belgijskih orijaških kunića. 
Uzgajivači simpatično opisu-
ju kako svoje favorite odabiru 
i pripremaju za izlazak pred 
suce koji strogo ocjenjuju živo-
tinju po nizu kriterija – duljini i 
širini, po podlozi dlake, njenoj 
boji i gustoći, po držanju, duljini 
ušiju...

Zahvala pokrovitelji-
ma i sponzorima
Da hobije svojih roditelja na-

sljeduju i njihova djeca, pokazuje 

primjer 12-godišnje elene Fe-
renec. Rado nam pokazuje jato 
tigrica, zebica, aleksandri, pjeva-
jućih papiga i drugih egzotičnih 
ptica o čijem uzgoju uči od oca, 
poznatog uzgajivača Dražena 
Ferenca. Zna elena puno o valja-
nju i njezi mladih ptića, o pravili-
ma njihove prehrane, ali i o tome 
kako ove ljepotice egzotičnih 
boja „ušminkati“ za izložbu.

Suci su 42 životinje progla-
sili šampionima izložbe, a još 
sedam nagrada uzgajivačima 
dodijelila je Fauna. Na kratkoj 
svečanosti otvaranja o izložbi je 
govorio tajnik Branko Lončar te 
posebnu zahvalnost na dugogo-
dišnjem pokroviteljstvu uputio 
Gradu Ivancu i Varaždinskoj žu-
paniji te supokroviteljima, Turi-
stičkoj zajednici i Osnovnoj školi 
Ivanec.

Izložbu je otvorio zamjenik 
gradonačelnika Čedomir Bračko, 
a razgledao ju je i predsjednik 
Hrvatskog saveza uzgajatelja 
malih životinja željko Šerepac.
(ljr)

Piše: dr. sc. 
Suzana Jagić

CRTICE IZ POVIJESTI IVANCA

Većina stanovništva Hr-
vatskog zagorja, pa tako i iva-
nečkoga kraja, u međuratnom 
se razdoblju (1918. – 1941.) 
bavila poljoprivredom i tako 
osiguravala svoju egzistenciju. 
Mali postotak zaposlenih u se-
kundarnim i tercijarnim djelat-
nostima (rudarstvu, zanatstvu, 
trgovini, bankarstvu i javnim 
službama) ukazuje na činjenicu 
kako su privredni razvoj i moder-
nizacijski tokovi kroz promatra-
no razdoblje i dalje bili usporeni. 

U nešto povoljnijoj ekonom-
skoj situaciji bili su Ivančani za-
posleni u ivanečkim rudnicima 
koji su, usprkos teškim radnim 
uvjetima i najnižim dnevnicama 
u Hrvatskoj, imali ipak redoviti 
novčani prihod uz još neke po-
godnosti koje seljaci nisu uživali. 
Rudari su uglavnom bili radnici 
– seljaci i najčešće su povreme-
no bili zaposleni radi sezonskog 
karaktera rudnika, a prihodima 

iz rudnika dopunjavali su svoju 
zaradu koju su inače dobivali sa 
svojih premalenih seoskih po-
sjeda.

Počeci rudarstva u Ivan-
cu sežu u 19. stoljeće (1867.), a 
intenziviraju se početkom 20. 
stoljeća otvaranjem jame „Flo-
ra“ u samom Ivancu 4. ožujka 

1901. godine, uz koju je 1903. bilo 
otvoreno još jedno okno. Godine 
1937. otvoreno je u Ivancu  i okno 
„Olga“ od kojeg je vodio mali mo-
torni vlak do pretovarnih postro-
jenja i separacije. U međuratnom 
razdoblju postojale su i privatne 
inicijative glede rudarenja (obi-
telj Hrazdira). 

Uoči početka Prvoga svjet-
skog rata, Bečko ugljenarsko 
društvo u Ivancu bilo je po pro-
izvodnji među vodećim podu-
zećima u županiji kao najveći 
rudnik lignita u Hrvatskoj. Ne-
posredno nakon završetka rata 
ivanečki su rudokopi zapošlja-
vali oko 450 rudara, no sredinom 
20-ih godina 20. stoljeća broj se 
zaposlenih rudara smanjio na 
oko 200 što je vjerojatno bila po-
sljedica prve gospodarske krize 
(1923.) i slabljenja narudžbi dr-
žave koja se opredjeljuje za ka-
lorične ugljene. 

Manji rudnici čak su u tom 
vremenu i propadali, a ivanečki 
je 1924.  prešao u vlasništvo Hr-
vatskog rudarskog d.d., što je za-
pravo bio strani kapital pod okri-
ljem Prve hrvatske štedionice. 
Državne željeznice dobavljale 
su 1925. godine 70 vagona 
mjesečno iz ugljenokopa Ivanec, 
no 1. siječnja 1926. ta je dobava 

bila obustavljena, zbog čega je 
uprava rudnika otpustila oko 
150 rudara (otpuštanja rudara 
bilo je i u rudniku Ladanje Donje 
jer je i tamo narudžba bila sma-
njena). Daljnja otpuštanja radni-
ka bila su i povod optužbama o 
nepravilnom poslovanju uprave 
rudnika koja je i nakon Prvoga 
svjetskog rata ostala u rukama 
stranaca, Čeha i Nijemaca. 

Njih se optuživalo da su precje-
njivali vrijednost ivanečkog uglje-
na što je rezultiralo njegovom 
slabijom prodajom i otpuštanjem 
rudara. Posebno se, kao krivac 
tomu, navodio upravitelj rudni-
ka ing. Vojteh Schmalz, tim više 
što je u političkom djelovanju bio 
projugoslavenski nastrojen i što 
je promicao Narodnu radikalnu 
stranku u smislu da je čak od ru-
dara tražio potpise za glasovanje 
na listi kandidata radikala prijete-
ći im otkazom. (Nastavak u slje-
dećem broju Ivanečkih novina).

Počeci ivanečkog rudarstva
✦Uoči Prvoga svjetskog rata, Bečko ugljenarsko društvo u Ivancu bilo je po proi-
zvodnji među vodećim poduzećima i važilo je kao najveći rudnik lignita u Hrvatskoj

Ivanečki rudnik – 1932. godine
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ŽIVOTINJSKO CARSTVO Jubilarna 30. međudruštvena izložba Društva Fauna 

Četrdesetak 
uzgajivača s gotovo  
400 malih životinja

Dvanaestogodišnja Elena od tate Dražena 
Ferenca uči tajne uzgoja egzotičnih ptica

✦Suci su 42 životinje proglasili šampionima izložbe, a još 
sedam nagrada uzgajivačima dodijelila je Fauna
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Prije izlaska pred suce, uzgajivači kuniće podvrgavaju 
pravom tretmanu ljepote

Razgledavanje izložbe lijep je doživljaj za male i velike
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Piše: Boris 
Jagetić 

Daraboš 

I u ovom broju Ivanečkih 
novina nastavljamo s publici-
ranjem novih, vrijednih crtica i 
podataka iz ivanečke prošlosti. 
U prošlim brojevima dosta smo 
pisali o bogatoj ivanečkoj foto-
grafskoj ostavštini u smislu sli-
kovne produkcije, koja na najbolji 
način dokumentira razne detalje 
iz ivanečke povijesti. a oni, što ih 
više otkrivamo, tim više pobu-
đuju znatiželju za daljnjim istra-
živanjem zanimljivosti iz neka-
dašnjeg života našega grada i 
njegovih žitelja.

Manje je poznata činjenica, 
mislim da dosad to nigdje nije 
spominjano, da se svestran i na-
daren Otokar Hrazdira bavio i - 
radioamaterizmom. Potvrđuje to 
i fotografija snimljena u Hrazdi-
rinu domu na kojoj se, osim Oto-
kara, nalaze i njegova supruga 
Pavica i Franjo Hafner.  Po svojim 
brojnim interesima, Hrazdira je 
zasigurno bio osoba puno ispred 
vremena u kojemu je živio.

Podatak o djelovanju radio-
amatera u Ivancu 30-tih godina 
prošlog stoljeća svjedoči da je i 
u tom segmentu društvenog na-

pretka Ivanec prednjačio, uzima-
jući u obzir početke pojave ra-
dioamaterizma u svijetu. Ovom 
prilikom zahvaljujem Zoranu Ko-
vačiću, nećaku Franje Hafnera, 
na poklonjenoj foto građi.

Kratko o povijest 
radioamaterizma
U tom kontekstu valja spo-

menuti da je Međunarodna radi-
oamaterska organizacija (IaRU) 
osnovana u Parizu 1925. godi-
ne, u prisutnosti predstavnika 
23, uglavnom europske države. 
Danas IaRU broji 144 članova, a 
u Svjetskoj telekomunikacijskoj 
uniji  (ITU) ima status proma-
trača. Predstavlja interese oko 
3 milijuna organiziranih i licen-
ciranih radioamatera koji preko 
svojih nacionalnih saveza IaRU-
u plaćaju i svoju godišnju člana-
rinu.

Budući da je, iz razumljivih 
razloga, Zagreb prednjačio u 
radioamaterizmu, u njemu je 
1927. godine osnovano službe-
no Udruženje jugoslavenskih 
amatera sa skraćenim nazivom 
“UJRa”. Iako o tome nemam po-

dataka, ipak mi se – kao logično 
- nameće pitanje: je li možda u 
njegovu osnivanju  sudjelovao 
i sam Hrazdira? To nimalo ne bi 
bilo čudno, s obzirom na njegove 
veze i brojna putovanja po pita-
nju rudarstva i fotoamaterizma.

Iako je za mnoge radioama-
terizam danas stvar prošlosti, 
jer smatraju da gubi „bitku“ s 
Internetom i mobitelima, za mi-
lijune građana radioamaterizam 
je i dalje hobi kroz koji, upotre-
bom različitih telekomunikacij-
skih tehnologija, komuniciraju 
sa svojim istomišljenicima širom 
svijeta. Takve komunikacije mogu 
biti od posebnog interesa za jav-
ne potrebe sredine u kojoj žive, 
mogu biti zanimljive za osobnu 
rekreaciju i nadopunjavanje vla-
stitog znanja i sl. No, valja reći da 
današnji radioamateri najčešće 
koriste sofisticiranu telekomuni-
kacijsku opremu pri čemu često 
sudjeluju u akcijama spašavanja 
ljudi i imovine, pružajući nese-
bično pomoć drugima kada je to 
potrebno.  Izvor:  Hrvatski radio-
amaterski savez, Mladen Torba-
rina, Radio klub Zagreb 

Oko 250 rekreativaca iz tri-
desetak mjesta sudjelovalo je na 
tradicionalnom pješačenju što 
je u organizaciji DŠR-a Lančić – 
Knapić održano na blagdan Sveta 
tri kralja. Nakon jutarnjeg okup-
ljanja kod društvenog doma u 
Knapiću, izletnici su se uputili na 
pohod prema Pišću i Risju te da-

lje, prema žganom vinu, s povrat-
kom u Knapić preko Skradnjaka. 

Na stazi dugoj gotovo devet 
kilometara koju su, s usputnim 
predahom na žganom vinu, 
obišli za tri i pol sata, raspolože-
nje je bilo odlično. Tomu je dopri-
nijela i činjenica da su mnogi od 
njih jedva dočekali da se nakon 

blagdanskog obilja rekreiraju i 
udahnu svježeg zraka. Nakon 
polusatnog predaha na žganom 
vinu uz kuhano vino, čaj i doma-
će delicije, izletnici su se vratili u 
Knapić. a tamo ih je dočekao to-
pli obrok kojim su članovi DŠR-a 
počastili sve sudionike. Druženje 
je nastavljeno uz Duo Classic. 

Zna li se da je pješačenje na 
Tri kralja počelo 2011. godine, kao 
jedna od društvenih aktivnosti 
kojoj se tada odazvalo tridesetak 
sudionika, a da je u međuvremenu 
preraslo u masovnu i široko pri-
hvaćenu rekreativnu manifesta-
ciju, zadovoljstvo organizatora 
je razumljivo. DŠR Lančić – Kna-
pić za nju dobiva puno pohvala, 
to više što je odabrana pješačka 
staza pogodna za sve uzraste, a 
uz malo dobre volje, mogu je pro-
pješačiti i oni koji i nisu u najbo-
ljoj tjelesnoj kondiciji. (M. Surjak)

ZANImLJIVOSTI IZ IVANEČKE PROŠLOSTI

Radioamateri 
u Ivancu 1930.

Prvi ivanečki radio amateri i uređaji u 
Ivancu. Na slici su Otokar i Pavica Hrazdira, 
Franjo Hafner i ? Snimljeno oko 1930. godine
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Radioamaterski uređaj u 
Hrazdirinom domu

DŠR LANČIĆ - KNAPIĆ Na Sv. tri kralja, petu godinu za redom

Pješački pohod do Žganog vina i natrag

Predah od pješačenja na Žganom vinu
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PIŠe: STJePaN NJeGOVeC, ING. 
STROJ. DIMNJaK D.O.O. 

Dimnjak d.o.o. Varaždin je 
od 2013. godine koncesionar za 
dimnjačarske usluge za grad 
Ivanec i pripadajuća naselja. 
Tvrtka djeluje 23 godine, a tre-
nutačno zapošljava 8 djelatni-
ka. 

Početkom godine dimnjačari 
su krenuli su u obilazak kućan-
stava na području grada Ivanca 
zbog obavljanja redovnih dim-
njačarskih usluga. Sukladno 
Odluci o organizaciji dimnja-
čarske službe za grad Ivanec, 
kontrola i čišćenje dimnjaka na 
koje su priključeni uređaji vr-
ste B u stambenim prostorima 
obavezno je dva puta godišnje, 
a dimnjaci na koje su priključe-
ni uređaji vrste B u “neživućim” 
prostorima čiste se i kontrolira-
ju jedanput. 

U samo prva dva tjedna 
nove godine dimnjačari su evi-
dentirali povrat dimnih plinova 
kod tri stambena objekta na po-
dručju Ivanca. 

Uključena napa
U privatnoj kući u Ulici V. 

Nazora je 8. siječnja evidenti-
ran povrat dimnih plinova kod 
uređaja za loženje vrste B11 koji 
je ugrađen u kupaonici. Prilikom 
redovite kontrole dimnjačara, 
uređaj za kontrolu povrata di-
mnih plinova pozitivno je re-
agirao. Uzrok povrata dimnih 
plinova bila je uključena napa 
u kuhinji. Kako je na cijeloj kući 
ugrađena PVC stolarija, kod 
uključene nape na maksimalnu 
snagu, jedini izvor zraka bio je 
dimnjak. Napa je usisala zrak 
izvana kroz dimnjak te dimnjak 
više nije imao ulogu odvodnje 
produkata izgaranja, već je po-
stao dozračna cijev za napu. Na 
objektu su još ugrađene dvije 
dozračne rešetke i to kod nape 
i kod uređaja za loženje. Među-
tim niti one nisu bile dovoljan 
izvor zraka, već je to u konačnici 
bio dimnjak. Trovanje ugljičnim 
monoksidom spriječeno je na 
vrijeme te je korisniku predlo-
žena zamjena bojlera s uređa-
jem za loženje neovisnim o zra-
ku iz prostorije.

Kad puše južni vjetar

Drugi slučaj povrata dimnih 
plinova dimnjačar je evidenti-
rao 15. siječnja u Zagorskoj ulici 
u Ivancu. Na objektu je ugra-
đen uređaj za loženje vrste B11 
smješten u kupaonici. Povrat 
dimnih plinova evidentiran je 
kod pojave vjetra koji puše iz 
smjera juga. Naime, zbog jakog 
vjetra smanjuje se uzgon di-
mnih plinova te se oni vraćaju u 
prostor. U ovom slučaju na uz-
gon dimnih plinova utjecala je i 
premala radna visina dimnjaka, 
pa u kombinaciji s jakim vjetrom 
dimni plinovi ne odlaze van kroz 
dimnjak, već ostaju u prostoriji. 

    Dimnjačar je dodatnim 
uključivanjem nape u kuhinji ta-
kođer pokazao da se kod mak-
simalnog rada dimni plinovi 
vraćaju te kroz gornji zračnik na 
vratima kupaone prolaze pre-
ma napi. Predložena je ugradnja 
nape samo s filterom, bez spoja 
na ventilacijski kanal te otkla-
njanje uočenih nedostataka. 
Kao trajno i najsigurnije rješenje 
predložena je ugradnja uređaja 
za loženje vrste C32, neovisnog 
o zraku iz prostorije.(Nastavak 
u sljedećem broju).

U Nazorovoj i Zagorskoj 
ulici spriječeno trovanje

DImNJACI Zašto je važna redovna kon-
trola i čišćenje?
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Raspored čišćenja 
dimnjaka
Iz Dimnjaka d.o.o. najavlju-

ju sljedeći raspored čišćenja: 
Kaniža i Vuglovec  od 16. do 18. 
veljače; Knapić 19. veljače; Lan-
čić od 19. do 21. veljače; Gečko-
vec 20. i 21. veljače; Bedenec i 
Jerovec od 23. do 28. veljače; 
Horvatsko i Ribić Breg 2. ožuj-
ka; Ivanečko Naselje 3. i 4. ožuj-
ka; Punikve od 3. do 5. ožujka; 
Vitešinec 5. ožujka; Salinovec 
od 6 do 10. ožujka; Ivanečki Vr-
hovec 6. i 7. ožujka; Ivanečka 
željeznica 9. i 10. ožujka; Pri-
gorec 11. i 12. ožujka; željeznica 
11. ožujka; Stažnjevec od 12. do 
14. ožujka; Gačice od 13. do 16. 
ožujka, Lukavec 16. ožujka; Cer-
je Tužno 17. i 18. ožujka; Lovre-
čan od 17. do 19. ožujka; Rado-
van od 19. do 23. ožujka; Pece 
20. ožujka; Osečka od 21. do 23. 
ožujka; Margelan od 24. do 26. 
ožujka i Seljanec 24. ožujka.
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Srebro m. matajčiću i L. Gotalu

Kadetske mom-
čadi Košarkaškog 
kluba Ivančica
Kadeti 
pobijedili 
Čakovec sa 
79:34

U prvenstvenoj utakmici 8. 
kola Regionalne košarkaške lige 
Sjever - skupine a, košarkaš-
ka kadetska momčad Ivančice 
pobijedila je Čakovec sa 79:34. 
Utakmica je odigrana u dvorani 
Osnovne škole Ivanec. Prvi snaj-
per Ivančice bio je Martin Fištrek 
s ukupno 28 koševa, uz četiri 
trice. Matija Kukec je, uz odličnu 
igru u obrani i dobar skok, posti-
gao 14 koševa. Slijede Leon Kuši-
nec 11, Kruno Smontara 9 itd.

   a ekipa mlađih kadeta Ivan-
čice poražena je od momčadi 
Čakovca I s 30:59  u prvenstve-
noj utakmici 10. kola RKL Sjever 
odigranoj u dvorani OŠ Ivanec. 
Za domaću momčad Strmečki je 
postigao 10, a Kušinec 6 koševa. 
Momčad Ivančice na prvenstve-
noj je tablici na 12. mjestu s 9 bo-
dova. (nn)  

 

Roko Bencek osvo-
jio je srebrnu medalju na 
međunarodnom turniru 
Grand Prix Croatia koji je 
17. i 18. siječnja održan u 
Samoboru. 

Riječ je o najjačem me-
đunarodnom karate tur-

niru u Hrvatskoj, pa je u 
tom svjetlu Rokov uspjeh 
posebno važan za njego-
vu osobnu afirmaciju, ali 
i za imidž Karate kluba 
Ivanec, to više ako se zna 
da je na turniru nastupilo 
1694 natjecatelja iz 206 

KOŠARKAŠKI KLUB IVANČICA
Pobijedili Čakovec i 
đurđevačku mladost

Plasmanom u polufinale 
CUP-a županijskog kuglač-
kog saveza Varaždin, Kuglač-
ka momčad Ivančice postigla 
je svoj dosad najveći klupski 
uspjeh. 

Iako je u polufinalnoj uta-
kmici Ivančica na kuglani u 
Varaždinu poražena od doma-
ćeg Obrtnika, pružila je velik 
otpor Varaždincima, srušivši 

mNK JEROVEC 

Juniorska 
momčad na 
vrhu tablice

U utakmici 6. kola Regional-
ne malonogometne lige Sje-
ver, juniorska momčad Jerovca 
svladala je u Zagrebu momčad 
agram extreme rezultatom 4:1. 
Strijelci za Jerovec bili su Mihael 
Mikić s tri i Darko Jagić s jednim 
pogotkom. U utakmici 7. kola, 
jerovečka ekipa bila je domaćin 
momčadi MNK Uspinjača iz Za-
greba. Kako se gosti nisu pojavili, 
voditelj lige je utakmicu registri-
rao s 3:0 bez borbe, za Jerovec. 
Nakon sedam kola na prven-
stvenoj tablici nalaze se Jerovec, 
Fotex, Novi Marof i alumnus s 
18 bodova. Slijede Nacional s 15, 
agram extreme s 13, Uspinjača 
12 itd. (nn)

Programom javnih potreba u 
sportu što ga je donijelo Gradsko 
vijeće Ivanca, djelatnost sporta i 
rekreacije te gradnje i uređenja 
sportske infrastrukture tijekom 
ove godine će se iz gradskog 
proračuna poduprijeti svotom 
od ukupno 1,06 milijuna kuna. Od 
te svote će se 650.000 kuna do-
značiti Zajednici sportskih udru-
ga koja će potom, na temelju 
svojih Kriterija za 2015. godinu, 
izvršiti raspodjelu novca klubo-
vima svrstanim u natjecateljsku 
skupinu te udrugama i klubovi-
ma raspoređenim u rekreacijsku 
skupinu.

Nadalje, tim je programom 
osigurano dodatnih 33.500 
kuna za manifestacije i progra-
me od važnosti za Grad Ivanec 
te još 50.000 kuna za održa-
vanje sportskih terena u grad-
skom vlasništvu. Konkretno, 
riječ je o 33.000 kuna za odr-
žavanje igrališta koje koristi NK 
Ivanec te još 17.000 kuna za te-

3. kolo Sjeverno hrvatske lige u sportskom penjanju za djecu i mlade
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Dva člana HPD-a Ivan-
čica nastupila su u 3. kolu 
Sjeverno hrvatske lige u 
sportskom penjanju za 
djecu i mlade koje je u su-
botu, 24. siječnja, održano 
u boulder dvorani Brega-
nja. Leo Gotal osvojio je u 

kategoriji cicibana drugo 
mjesto, dok je Marcel Ma-
tajčić bio drugi u kategoriji 
juniora. 

Obojica redovito tre-
niraju na umjetnoj pe-
njačkoj stijeni koju je HPD 
Ivančica podigao u sport-

skoj dvorani Osnovne 
škole Ivanec, a dostupna 
je svima koji se žele isku-
šati u tom sportu.     

Sljedeće kolo na raspo-
redu je 21. veljače u dvora-
ni Fothia zapad, ovaj put u 
disciplini lead.(ib)

mEĐUNARODNI TURNIRI  Grand Prix Croatia i Grand Prix Međimurje

Srebro Roku Benceku, zlato Eriku Benceku

KUGLAČKI KLUB IVANČICA   
Ivanečki kuglači u polufinalu 
CUP-a Županijskog saveza

Ivančica je trenutačno osma na prvenstvenoj tablici
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Košarkaši Ivančice u nastav-
ku su prvenstvene sezone star-
tali pobjedom na gostovanju 
u Čakovcu. U utakmici 12. kola 
a-2 HKL pobijedili su Čakovec sa 
70:65 i to u produžetku, s obzi-
rom na to da je utakmica u regu-
larnom dijelu završila neriješeno, 
60:60. U Ivančici je najefikasniji 
igrač bio Jurica Bigec s 24 koša.

U sljedećem kolu Ivančica je u 
Križevcima poražena sa 62:80, a 

zatim se u „sedlo“ vratila u derbi 
utakmici koju je u 14. kolu odigra-
la u Ivancu. Na domaćem terenu 
pobijedila je Mladost iz Đurđev-
ca sa 67:65 i to u neizvjesnom 
finišu. Najbolji u našoj momčadi 
bio je Bigec s 26 koševa. Mom-
čad Ivančice ovom se pobjedom 
pomakla na 8. mjesto prven-
stvene tablice koje, s obzirom na 
raspored prvenstva do kraja se-
zone, planira i zadržati. (nn)

PROGRAm JAVNIH 
POTREBA U SPORTU Za sport i rekreaciju Grad izdvaja 1,06 milijuna kuna

Na godišnjoj svečanosti ZŠU-
a održanoj u Srednjoj školi u pe-
tak, 30. siječnja, proglašeni su 
najbolji sportaši i sportske ekipe 
grada za 2014. godinu. U pojedi-
načnoj konkurenciji laureati su 
Maja Brlenić, članica ženskog 
odbojkaškog kluba i Filip Ha-
bek, član Karate kluba Ivanec. U 
klupskoj konkurenciji naslovom 
najuspješnijih okitili su se muška 
ekipa Rukometnog kluba Ivanči-
ce i seniorke ženskog odbojkaš-
kog kluba.

Mladim sportašima godine 
proglašeni su Filip Vidoni (RK 
Ivančica) i Sara Rogina (SžRK 
Ivanec). Najbolje mlade ekipe su 
mlađe kadetkinje žOK-a te pio-
niri NK Mladosti iz Margečana. 
Nagrade za perspektivne spor-
taše primili su Patrik Fodrek (RK 
Ivančica), Marieta Habek (DŠR 
Lančić Knapić), Mia Galić (žOK), 
Roko Bencek (Karate klub), Go-
ran Strelec (Trkački klub Ivan-
čica), Nela Puček (Shyto ryu ka-
rate do klub), Dario Novak (NK 

Ivančica), David Posavec-Kovač 
(Taekwon-do klub Hwarang), 
Toni i Petar Višić (Košarkaški 
klub Ivančica), Josip Zagorec (NK 
Mladost Margečan), Nikolina 
Friščić (ŠRD Ivanec) i Nikola Bo-

žinić (MNK Jerovec).
Nagrada za životno djelo 

uručena je Ivanu Bakariću (DŠR 
Ivanec). Zlatne plakete dodije-
ljene su HPD-u Ivančica i Nikoli 
Niševiću (žOK). Godišnje nagrade 

ZAJEDNICA ŠPORTSKIH UDRUGA Proglašeni su najbolji ivanečki sportaši i ekipe u 2014. godini

Sportaši godine - odbojkašica 
maja Brlenić i karataš Filip Habek

 ˝ Ekipa RK Ivančice 
proglašena je najboljom 
muškom, a seniorke 
ŽOK-a najuspješnijom 
ženskom ekipom

Nagrađeni sportaši i ekipe za uspjehe u 2014. godini
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uručene su Damiru Fodreku (DŠR 
Lančić Knapić), emiru Pretnaru 
(Shyto ryu do klub) i andriji župa-
niću (DŠR Ivanec), a posebne na-
grade Zvonku Ribiću (DŠR Ivanec), 
Tihomiru Šavoriću (Karate klub), 
Petru Vidačeku (NK Mladost) i 

Krešimiru Krogu (Karate klub).
Čestitke laureatima uputio je 

predsjednik Zajednice športskih 
udruga Josip Šimunek:

-Ovogodišnja svečanost 
protječe u znaku teškog stanja 
u sportu. Na žalost, proračun-
ska sredstva nisu dovoljna za 
osnovnu djelatnost, sponzor-
ska sredstva su nedostatna, a 
problem podmirivanja troškova 
za preglede sportaša kod točno 
određenih liječnika sve je teži. 
Čini se da ni novi Zakon o sportu 
amaterskom sportu ne donosi 

ništa dobro, jer je gotovo izjed-
načen s profesionalnim. Ipak, i 
u takvoj situaciji bilježimo za-
pažene rezultate: RK je u prvoj 
ligi, ivanečki nogomet formirao 
je seniorsku momčad, lani su u 
ZŠU ušle četiri nove udruge, a 
ove godine uvjete za ulazak stje-
če i žOK – naglasio je Šimunek.

   Zahvaljujući na nagradi za 
životno djelo, Ivan Bakarić ista-
knuo je da je nagradu dočekao 
kao krunu svoga 40 godina du-
gog rada u sportskoj rekreaciji 
te zahvalio mnogim osobama 
s kojima je tijekom desetljeća 
surađivao, a koje su dale glavni 
obol razvoju sportske rekreacije:

-Nagrade koje su večeras 
primili mladi su za budućnost, 
a moja je nagrada za prošlost – 
istaknuo je Bakarić te mladima 
poručio da ustraju na putu sporta 
i rekreacije. Čestitke nagrađenima 
kao i svim sportskim radnicima 
na postignutim uspjesima uputio 
je i predsjednik Gradskog vijeća 
edo Rajh. (ljr)

Rukometaši 2002. godišta u 
Varaždinu su izborili dvije pobje-
de u prvenstvenim utakmicama 
6. kola RKL Sjever. Svladali su 
protivnike iz Daruvara s 25:6, a 
zatim Garešnicu s 20:15. U prvoj 
utakmici najefikasniji je bio Niko-
la Kušen s 11 golova, a u drugoj 
su po 5 golova postigli Miha Kr-
tanjek i Nikola Kušen.

Momčad 2000. i mlađe odi-
grala je dvije prvenstvene uta-

kmice 5. kruga 1. HMKRL. San 
sport iz Čakovca porazio ju je s 
18:20, dok je utakmicu s RK Va-
raždin dobila s 10:0, s obzirom 
na to da Varaždinci nisu došli na 
turnir. Ivančani su potom, u pr-
voj utakmici 6. kola, poraženi od 
Koprivnice sa 17:27, dok su u dru-
goj svladali Ludbreg mljekarnu 
Bohnec s 24:18. U prvoj utakmici 
Patrik Fodrek je postigao 11, a u 
drugoj famoznih 16 golova.(nn)

Rukometaši Ivančice po-
raženi su od momčadi Lud-
brega mljekarne Bohnec, 
člana 3. HRL Sjever, rezulta-
tom 21:27 u finalnoj utakmi-
ci žRK u Ludbregu. 

Momčad Ivančice bila 
je favorit s obzirom na 

iskustvo i rang natjecanja, 
međutim, mnogi su igra-
či Ivančice u utakmicu ušli 
ravnodušno, bez motivacije 
da pruže maksimum i izbo-
re pobjedu. Istini za volju, 
Ivančica naslov pobjednika 
županijskog kupa ne us-

pijeva izboriti već nekoliko 
godina. 

U Ivančici su samo dva 
igrača dobila prolaznu ocje-
nu, i to Marko Gotal i Mike 
Lind, postigavši po 6 golova. 
Svi ostali bili su ispod svojih 
mogućnosti.(nn)

Županijski rukometni kup 

Rukometašima Ivančice izmakao kup
mEĐUNARODNI TURNIRI  Grand Prix Croatia i Grand Prix Međimurje

Srebro Roku Benceku, zlato Eriku Benceku
klubova iz 23 države. 

Tjedan dana kasnije 
erik Bencek osvojio je 
zlatnu medalju na me-
đunarodnom turniru 
Grand Prix Međimurje 
u kategoriji mlađih uče-
nika (7-9 godina) kate, 

dok je Melani Magdić 
osvojila brončanu me-
dalju u kategoriji učeni-
ce kate. 

Srebrni Roko na 
pobjedničkom 

postolju
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RUKOmETNI KLUB IVANČICA 

Klub napustio 
mike Lind

 ˝ Marko Gotal najavio 
je prestanak aktivnog 
igranja, u nastavku 
prvenstva bit će trener

Nakon kraćeg odmora i novo-
godišnjih blagdana, s treninzima 
su 7. siječnja započeli rukometa-
ši Ivančice za nastavak prven-
stva u 1. HRL. Nakon odigranog 
jesenskog dijela prvenstva naj-
bolji strijelac Ivančice je Fran Vu-
jović sa 66 golova, drugi je Mike 
Lind sa 62,  dok treću poziciju di-
jele Marko Gotal i Hrvoje žimbrek 
s 28 golova. U međuvremenu je 
ispisnicu iz kluba zatražio M. 
Lind te prešao u momčad Dugog 
Sela, također prvoligaša, u kojoj 
igra i njegov stariji brat Kevin.

Ivančica je u pripremnom pe-
riodu, prema planu i programu 
trenera Marka Gotala (koji je na-
javio prestanak aktivnog igranja, 
pa će u nastavku prvenstva biti 
samo trener Ivančice), odigrala 
četiri pripremne utakmice. Među 
njima je bila i utakmica s Ludbre-
gom mljekarnama Bohnec, u ko-
joj je Ivančica pobijedila s 31:29 
i tako joj se barem djelomično 

revanširala za poraz u finalu žu-
panijskog rukometnog kupa. U 
finišu susreta Ivančani su uspjeli 
pobijediti ponajviše zahvaljujući 
raspoloženom Ninu Trefilu koji je 
postigao rekordnih 17 golova.(nn)
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U novu sezonu Ivančica starta bez dva igrača manje, M. 
Linda i M. Gotala, koji ostaje na trenerskoj dužnosti

Kadeti pobijedili 
Čakovec

U prvenstvenoj utakmici 
5. kola 1. hrvatske kadetske 
rukometne lige, ekipa Ivanči-
ce, godišta 1998., pobijedila 
je momčad Čakovca sa 36:27. 
Među našim igračima naje-
fikasniji je bio Filip Canjuga s 
9 golova. Slijede braća Filip i 
Zoran Vidoni sa po 7 golova.
(nn)

mlađe selekcije Ivančice 
Fodrek Ludbrežanima 
zabio 16 golova

U polufinalu su Varaždincima pružili žestok otpor
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 KUGLAČKI KLUB IVANČICA   

Ivanečki kuglači u polufinalu 
CUP-a Županijskog saveza

Za sport i rekreaciju Grad izdvaja 1,06 milijuna kuna

ZAJEDNICA ŠPORTSKIH UDRUGA Proglašeni su najbolji ivanečki sportaši i ekipe u 2014. godini

Sportaši godine - odbojkašica 
maja Brlenić i karataš Filip Habek

Sportašica godine – Maja Brlenić

Ivanu Bakariću Nagrada za 
životno djelo

2988 čunjeva (pobjednička mom-
čad 3122). U ivanečkoj momčadi 
igrom su se istakli Radmilo Šuplika 
i Božidar Hudoletnjak, a  nastupili 
su i Davor Hojski, Drago Matuza, 
Josip Rogina, Mirko Vuk i željko 
Kušter. Inače, momčad Ivančice je 
jesenski dio prvenstvene sezone 
u 3. kuglačkoj ligi Sjever završila 
na posljednjem mjestu tablice, bez 
osvojenog boda.(nn) 

rene koje koristi NK Mladost iz 
Margečana.

Grad i ove godine klubovima 
i udrugama ide na ruku pokriva-
jući im trošak najma sportskih 
dvorana za treninge i natjecanja 
i to na način da Grad Ivanec ško-
lama na godinu plaća 190.000 

kuna najma. a to je dodatna di-
rektna potpora sportskim klu-
bovima.

Ove godine prići će se gradnji i 
opremanju trim staze oko jezera 
Jarki u Ivancu i za to je u Progra-
mu sporta osigurano 100.000 
kuna. Nadalje, 20.000 kuna 

planirano je za projektnu doku-
mentaciju i parcelaciju zemljišta 
u Zoni sporta i rekreacije u Mar-
gečanu. Rad školskih sportskih 
klubova Grad u ovoj godini plani-
ra poduprijeti s 10.000 kuna, dok 
je još 15.000 kuna planirano za 
opremanje igrališta.(ljr)
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Ni gusti snijeg koji je neumorno 
padao nije spriječio Skrajske paj-
daše u obilježavanju već tradicio-
nalnog Vincekova u Salinovcu. Ve-
lik broj članova ove vinogradarske 
udruge te mještana okolnih naselja 
okupio se u subotu, 24. siječnja, kod 
klijeti Ivana Lepoglavca u Peščenja-
ku iznad Salinovca kako bi obred-
nim obrezivanjem prvih šiba s još 
usnulih trsova obilježili početak 
nove sezone radova u vinogradu. 

Ceremoniju rezidbe predvodio 
je predsjednik Skrajskih pajdaša 
Ivan Lončar s pomagačima Ivanom 
Lepoglavcem, Josipom Brežnja-
kom i Vladimirom Roginekom te uz 
pomoć članova KUD-a Salinovec i 

glazbenog sastava Stari zajci. Glaz-
be, plesa i veselja nije manjkalo, jer 
Vincekovo u narodu našega kraja 
znači ne samo simboličan početak 
nove vinogradarske godine, već i 
korak bliže proljeću i novom život-
nom ciklusu ljudi i prirode. 

Nakon što su trsje blagoslovili s 
puno vina i nakitili s prilično kobasa 
te orezane šibe stavili u škaf s vo-
dom, vinogradari i folkloraši druže-
nje su, uz prigodni domjenak kako i 
priliči sv. Vinku, nastavili u prostori-
jama stare škole u Salinovcu.

U organizaciji ivanečke Udruge udomi-
telja Nada, a pod pokroviteljstvom i uz nov-
čanu potporu Grada Ivanca, u subotu će se, 
14. veljače, u ivanečkom gradskom parku po 
drugi put održati lijepa dječja manifestacija 
nazvana Zebice - tičeki se ženiju. 

I ovoga puta mališani su pozvani da se 
okupe oko paviljona u parku i da potraže 

sitne poklone koje će im, ovješene na gra-
nama, ostaviti ptičji svatovi. U manifestaciju 
se uključuju i Dječji vrtić Ivančice, Ivanečko 
sunce, margečanska Margareta, KUD  Sali-
novec i drugi. Na valentinovsko okupljanje 
i lijepo druženje s mnoštvom iznenađenja, 
glazbom i kuhanim vinom i čajem pozvani 
su i svi odrasli. Početak je u 17 sati.(ljr)

I ivanečke gorice za ovogodišnje Vincekovo bile su za 
„poštimati“ se: okićene buncekima, tablama finog, domaćeg 
špeka, dimljenim kobasicama i drugim mrsnim obiljem te 
zalivene vinskom kapljicom koja krijepi tijelo i duh, dale su 
obol tradicionalnim običajima kojima Ivančani već dugi niz 
godina slave sv. Vinka. Vidjelo se to i na središnjoj manife-
staciji koju su, u povodu Vincekova, na imanju OPG-a Levanić 
na Risju u petak, 23. siječnja, priredili Udruga vinogradara i 
voćara Peharček i Društvo prijatelja narodnih običaja Maska.

Njegovi članovi pritom su prikazali nekadašnje pučko 
Vincekovo, od dolaska žena u gorice s košarama punim do-
maćih delicija, do tradicionalnog orezivanja i blagoslova tr-
sja te simboličnog započinjanja naporne i bremenite sezone 
radova u goricama koje, kao što i poslovica kaže, traže slugu, 
a ne gospodara. Dio toga programa, koji je snimao VTV, Ma-
ska je prethodno pokazala u starom vinogradu na Sineska.

Na obilježavanju Vincekovog okupilo se stotinjak vino-
gradara, koji su potom blagdan proslavili u odličnom ras-
položenju, uz glazbu, ples i nezaobilazni domaći gurmanski 
doživljaj.(ljr)

Uz šale, norije i larmu stotina maskiranih spo-
doba, fašnička povorka ove godine na  ivanečku 
gradsku špicu stiže u nedjelju, 8. veljače. Ivonjski 
fašink i ove godine organizira Društvo prijatelja 
narodnih običaja Maska, koje sve građane i djecu 
poziva da se odazovu ovoj, jednoj od najomiljeni-
jih pučkih manifestacija u našemu kraju. Očekuje 

se dolazak oko 600 maškara iz Slovenije i cijele 
sjeverne i sjeverozapadne Hrvatske te, dakako, iz 
cijelog našeg kraja.  Ivanečki karneval održava se 
uz novčanu potporu i pokroviteljstvo Grada Ivanca 
te pod supokroviteljstvom gradske Turističke za-
jednice. Manifestacija će na ivanečkoj špici početi 
u 14 sati.(ljr)

DANI KARNEVALA

Na Fašinku u nedjelju, 8. veljače, 
očekuje se više od 600 maškara
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TIČEKI SE ŽENIJU 
U gradskom parku Zebice na Valentinovo, 14. veljače, u 17 h

IVANEČKE GORICE  Peharček i 
Maska obilježili Vincekovo

Vincekovo u pučkom 
tonu u OPG-u 
Levanić na Risju

VINCEKOVO U SALINOVCU Uz suradnji Skrajskih 
pajdaša, KUD-a Salinovec i Starih zajcov

Orezali prve šibe s trsova i 
blagoslovili vinograde

 ˝ Ceremonija je 
održana na Peščenjaku, 
u vinogradu domaćina 
Ivana Lepoglavca

Ceremoniju je vodio Ivan 
Lončar, predsjednik 

Skrajskih pajdaša

Vincekovo su plesom i glazbom obilježili i članovi 
KUD-a Salinovec uz glazbu sastava Stari zajci

U ivanečkim goricama Maska je prikazala 
nekadašnje pučko Vincekovo 


